
Α Π Ο Σ Π Α Σ Μ Α 
Από το υπ’ αριθ. 3/2015 πρακτικό συνεδρίασης  

του Δημοτικού Συμβουλίου του Δήμου Βέροιας 

 

Αρ. απόφ. 24/2015                                                      

Π ε ρ ί λ η ψ η 

Έγκριση καταρχήν συμμετοχής του Δήμου σε Κοινωνική 

Σύμπραξη, στα πλαίσια υλοποίησης του Επιχειρησιακού 

Προγράμματος «Επισιτιστική και Βασική Υλική Συνδρομή 

για το Ταμείο Ευρωπαϊκής Βοήθειας για τους Απόρους 

(ΤΕΒΑ/FEAD)» για την προγραμματική περίοδο 2014-

2020. 

 

Σήμερα 2 Φεβρουαρίου του έτους 2015 ημέρα της εβδομάδας Δευτέρα και ώρα 18:00 

συνήλθε σε τακτική συνεδρίαση το Δημοτικό Συμβούλιο στην αίθουσα συνεδριάσεων του 

Δημοτικού Συμβουλίου Βέροιας, Μητροπόλεως 46, στο Δημαρχείο, ύστερα από την με 

ημερομηνία 29-1-2015 γραπτή πρόσκληση του Προέδρου που δόθηκε σ’ όλους τους Συμβούλους, 

τους Προέδρους Δημοτικών & Τοπικών Κοινοτήτων, τους Εκπροσώπους Τοπικών Κοινοτήτων 

και στον Δήμαρχο, σύμφωνα με τις διατάξεις του άρθρου 67 του Ν. 3852/2010. 

Αφού διαπιστώθηκε  ότι παραβρίσκεται ο Δήμαρχος και ότι υπάρχει νόμιμη απαρτία, αφού 

επί συνόλου 41 μελών βρέθηκαν παρόντα  41 μέλη: 
Παρόντες 

1) Α. Λαζαρίδης, 2) Θ. Αγγελίνας, 3) Χ. Κούτρας, 4) Τ. Χατζηαθανασίου, 5) Β. Παπαδόπουλος, 

6)Α.Σιδηρόπουλος, 7)Δ.Κουλουριώτης, 8)Δ.Τραπεζανλής, 9) Θ. Κορωνάς, 10)Σ.Διαμάντης, 

11)Γ.Σοφιανίδης, 12) Ν. Μωυσιάδης, 13)Π.Τσαπαρόπουλος, 14) Β.Λυκοστράτης, 15) Γ. Κάκαρης, 

16)Μ. Παπαϊωάννου, 17)Ι.Χειμώνας, 18)Λ.Ακριβόπουλος, 19)Σ.Ασλάνογλου, 20)Γ.Ορφανίδης, 

21)Ε.Ιακωβίδου, 22) Χ. Γαϊτάνου, 23) Ν. Μαυροκεφαλίδης, 24)Α.Σιακαβάρας, 25)Θ.Τέτος, 

26)Κ.Καραπαναγιωτίδης, 27)Ι.Κυρατλίδης, 28) Μ. Σουμελίδης, 29) Ν. Τσιαμήτρος, 30)Ζ.Πατσίκας, 

31)Α. Καγκελίδης, 32)Γ.Γουλτίδης, 33)Ι.Παπαγιάννης, 34)Η.Τσιφλίδης, 35)Σ.Ελευθεριάδου, 

36)Ν.Μπέκης, 37)Π.Παπαδίνα, 38)Α.Αποστολόπουλος, 39)Α.Μαρκούλης, 40)Σ.Στουγιάννος, 

41)Γ.Μελιόπουλος. 

                 Παρόντες πρόεδροι Δημ. & Τοπ. Κοινοτήτων & Εκπρόσωποι Τοπ. Κοινοτήτων                                                                
Ε.Γκόγκα, Α.Βοργιαζίδου, Χ.Σταφυλίδου, Ι.Σιδηρόπουλος, Η.Μπατσαράς, Κ.Πιστοφίδης, Ν.Αγγέλου, 

Σ.Λυκοστράτης, Ε.Μοτσιόπουλος, Ι.Καραγιάννης 

Απόντες πρόεδροι Δημ. & Τοπ. Κοινοτήτων & Εκπρόσωποι Τοπ. Κοινοτήτων 
Χ.Κεχαΐδης, Σ.Κωτσιαντής, Ν.Γερούκης, Δ.Παπαπετρίδης, Σ. Κρομμύδας, Ε. Εμμανουηλίδης, Η.Σοφιανίδης,  

Σ.Μισοκέφαλος, Γ.Λιλιόπουλος, Α. Πέτρου, Α. Κακαγιάννης, Α.Γκεκόπουλος, Χ. Τσανασίδης, Π. Ποταμόπουλος, 

Α. Πιτούλιας, Κ. Τζήμας, Μ. Λαμπριανίδης, Μ. Τέτος. 

 
Σημείωση: 1) Κατά την προ ημερήσιας διάταξης συζήτηση αποχώρησαν οι κ.κ. Α.Καγκελίδης, Γ.Γουλτίδης, 

Ζ.Πατσίκας. 

2) Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ. 20/2015 απόφασης προσήλθαν οι κ.κ. Γ.Γουλτίδης, Ζ.Πατσίκας, Γ.Κάκαρης 

και αποχώρησαν οι κ.κ. Ν.Μωυσιάδης, Γ.Ορφανίδης. 

3) Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ. 21/2015 απόφασης προσήλθε ο κ. Ν.Μωυσιάδης. 

4) Κατά τη διάρκεια των επί μέρους ψηφοφοριών της υπ’ αριθ. 22/2015 απόφασης αποχώρησαν οι κ.κ. 

Γ.Μελιόπουλος, Π.Τσαπαρόπουλος, Ζ.Πατσίκας, Γ.Κάκαρης, Α.Μαρκούλης, Α.Αποστολόπουλος και προσήλθαν 

οι κ.κ. Γ.Μελιόπουλος, Ζ.Πατσίκας, Γ.Κάκαρης, Α.Μαρκούλης 

5) Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ. 23/2015 απόφασης προσήλθε ο κ. Α.Αποστολόπουλος 

6) Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ. 24/2015 απόφασης αποχώρησαν οι κ.κ. Ι.Παπαγιάννης, Ι.Κυρατλίδης, 

Ν.Τσιαμήτρος, Ζ.Πατσίκας, και προσήλθε ο κ.Γ.Ορφανίδης. 

7) Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ. 25/2015 απόφασης αποχώρησαν οι κ.κ. Α.Μαρκούλης, Σ.Στουγιάννος, 

Κ.Καραπαναγιωτίδης, Γ.Γουλτίδης, Γ.Μελιόπουλος, Σ.Ελευθεριάδου, Η.Τσιφλίδης, Λ.Ακριβόπουλος. 

8) Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ. 29/2015 απόφασης αποχώρησε ο κ.Δ.Τραπεζανλής. 

9) Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ. 34/2015 απόφασης αποχώρησε ο κ. Ν.Μπέκης. 

10) Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ. 36/2015 απόφασης προσήλθε ο κ. Ν.Μπέκης 

11) Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ. 56/2015 απόφασης αποχώρησε ο κ. Τ.Χατζηαθανασίου 

12) Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ. 62/2015 απόφασης προσήλθε ο κ. Τ.Χατζηαθανασίου 



Στη συνέχεια ο πρόεδρος, εισηγούμενος το 3ο θέμα της ημερήσιας διάταξης έθεσε υπόψη 

του συμβουλίου το από 29-1-2015 εισηγητικό σημείωμα του Δημάρχου Κωνσταντίνου Βοργιαζίδη, 

που έχει ως εξής: 

Από τις 22-12-2014 το Υπουργείο Εργασίας, Κοινωνικής Ασφάλισης & Πρόνοιας εξέδωσε 

πρόσκληση στα πλαίσια της υλοποίησης του Επιχειρησιακού Προγράμματος «Επισιτιστικής και 

Βασικής Υλικής Συνδρομής για το Ταμείο Ευρωπαϊκής Βοήθειας για τους Απόρους 

(ΤΕΒΑ/FEAD)» για την προγραμματική περίοδο 2014-2020, με την οποία κάλεσε τους 

Οργανισμούς Τοπικής Αυτοδιοίκησης Α΄ και Β΄ βαθμού (Δήμους Περιφέρειες, 

Δημοτικά/Περιφερειακά Νομικά Πρόσωπα Δημοσίου Δικαίου, Κοινωφελείς Επιχειρήσεις, καθώς 

και αντίστοιχες Υπηρεσίες και Φορείς των Περιφερειών), Νομικά Πρόσωπα Δημοσίου Δικαίου 

(ΝΠΔΔ), Νομικά Πρόσωπα Ιδιωτικού Δικαίου (ΝΠΙΔ) πιστοποιημένα στο πλαίσιο του Ν. 2646/98, 

Καταναλωτικές Οργανώσεις που εντάσσονται στο μητρώο της Γενικής Γραμματείας Καταναλωτή 

(Ν. 2251/94) του Υπουργείου Ανάπτυξης και Ανταγωνιστικότητας, -αναφέρονται ως «Οργανώσεις 

Εταίροι»-, να υποβάλουν Εκθέσεις Πεπραγμένων, συμμετέχοντας σε διαβούλευση για τη 

διαμόρφωση κοινωνικών συμπράξεων.  

Η Ευρωπαϊκή Επιτροπή προχώρησε στην υιοθέτηση του Κανονισμού ΕΕ 223/2014/11-4-

2014 για το Ταμείο Ευρωπαϊκής Βοήθειας προς τους Απόρους (ΤΕΒΑ/ FEAD) .  

Το Ταμείο αναμένεται να ενισχύσει την κοινωνική συνοχή συμβάλλοντας στη μείωση της 

φτώχειας στην Ευρωπαϊκή Ένωση, με την υποστήριξη των εθνικών συστημάτων που παρέχουν μη 

οικονομική βοήθεια και στην κοινωνική ένταξη των απόρων. Το Ταμείο στοχεύει στην ανακούφιση 

των χειρότερων μορφών φτώχειας με τον μεγαλύτερο αντίκτυπο κοινωνικού αποκλεισμού, όπως η 

έλλειψη στέγης, η παιδική φτώχεια και η στέρηση τροφής.  

Οι στόχοι του Ταμείου συνάδουν με αυτούς της στρατηγικής «Ευρώπη 2020» και 

συγκεκριμένα τη μείωση του αριθμού των ατόμων που διατρέχουν κίνδυνο φτώχειας και 

κοινωνικού αποκλεισμού κατά τουλάχιστον 20 εκατομμύρια, συμπληρώνοντας παράλληλα τις 

δράσεις των διαρθρωτικών ταμείων.  

Στο πλαίσιο αυτής της στρατηγικής ο εθνικός στόχος για την αντιμετώπιση της φτώχειας 

και του κοινωνικού αποκλεισμού εξειδικεύεται ως ακολούθως:  

• μείωση του αριθμού των ατόμων που απειλούνται από τη φτώχεια ή/και τον κοινωνικό 

αποκλεισμό κατά 450.000, έως το 2020.  

• αντιμετώπιση της παιδικής φτώχειας, μέσω της μείωσης του αριθμού των παιδιών και 

νέων (0-17) που απειλούνται από τη φτώχεια κατά 100.000, έως το 2020.  

Υπογραμμίζεται ότι το Πρόγραμμα εντάσσεται στην Εθνική Στρατηγική αντιμετώπισης της 

φτώχειας με βασικούς πυλώνες :  

«Εγγυημένο Κοινωνικό Εισόδημα»,  

Θεματικού Στόχου 9, του νέου ΣΕΣ, 2014-2020,  

στήριξης των ευπαθών ομάδων από το Υπουργείο Εργασίας, 

Κοινωνικής Ασφάλισης και Πρόνοιας (ΥπΕΚΑΠ) ή/και εποπτευόμενων Φορέων αυτού.  

Το Περιεχόμενο του Επιχειρησιακού Προγράμματος  Επισιτιστικής και Βασικής Υλικής 

Συνδρομής της Ελλάδας, 2014-2020 (ΕΠ-Ι) είναι συνοπτικά το πιο κάτω αναφερόμενο: 

1.1 Τα είδη υλικών στερήσεων  

Το «Επιχειρησιακό Πρόγραμμα Επισιτιστικής και Βασικής Υλικής Συνδρομής» (ΕΠ-Ι), με 

συνολικό προϋπολογισμό ύψους 330.555.921,00 ευρώ για την επιλέξιμη χρηματοδοτική περίοδο 

(2014-2020), θα διανέμει, στοχευμένα, υλική βοήθεια και θα παρέχει συνοδευτικές δράσεις 

στήριξης και ενδυνάμωσης.  

Αντικείμενο του ΕΠ-Ι αποτελούν:  

1. Τρόφιμα (μακράς διαρκείας και φρέσκα καθώς και ειδικά τρόφιμα για βρέφη).  

2. Βασικές Υλικές Στερήσεις (ρουχισμός για παιδιά και ενήλικες/κυρίως αστέγους – είδη 

καθαρισμού και προσωπικής υγιεινής, παιδικά είδη/βιβλία, παιχνίδια, βρεφικός εξοπλισμός κλπ)  

Τρόφιμα:  

Η διανομή θα γίνεται σε πακέτα τροφίμων ή ως έτοιμα γεύματα μέσω συσσιτίων. Η ειδική 

ομάδα στόχος για τα τρόφιμα είναι άπορα άτομα και κυρίως οικογένειες απόρων με παιδιά (με 

ιδιαίτερη έμφαση σε μονογονεϊκές/πολυμελείς οικογένειες), καθώς και οι άστεγοι.  



Βασικές Υλικές Στερήσεις:  

Η ειδική ομάδα στόχου για τις βασικές υλικές στερήσεις θα είναι οικογένειες απόρων με 

παιδιά (με ιδιαίτερη έμφαση σε μονογονεϊκές / πολυμελείς οικογένειες) καθώς και οι άστεγοι. 

Συνοδευτικά Μέτρα:  

Το ΕΠ δίνει σημαντικό βάρος και στην παροχή συνοδευτικών μέτρων.  

Ενδεικτικά συνοδευτικά μέτρα και για τις δύο κατηγορίες στερήσεων, είναι τα εξής:  

- Υπηρεσίες ψυχοκοινωνικής στήριξης, ενδυνάμωσης και κοινωνικής ένταξης παιδιών σε 

ατομικό επίπεδο και σε επίπεδο οικογένειας (ή και σε μονήρη άτομα).  

- Διατροφικές συμβουλές (και συμβουλές υγιεινής διατροφής)  

- Συμβουλές διαχείρισης οικογενειακού προϋπολογισμού  

- Υπηρεσίες κοινωνικοποίησης παιδιών (πχ πρόσβαση σε αθλητικές δραστηριότητες κλπ).  

- Κοινωνικά φροντιστήρια που θα παρέχουν τόσο διδακτική υποστήριξη όσο και επαρκείς 

και κατάλληλους χώρους για μελέτη για τα παιδιά / ωφελούμενους.  

- Υλοποίηση πολιτιστικών και δημιουργικών δραστηριοτήτων απασχόλησης για παιδιά 

ωφελούμενους (π.χ. θεατρικές παραστάσεις αλλά και θεατρικά εργαστήρια για παιδιά).  

- Εκδρομές (εκπαιδευτικές και ψυχαγωγικές).  

- Παροχή χώρων για παιχνίδι, συναντήσεις και εκδηλώσεις για παιδιά που δεν έχουν 

σχετική πρόσβαση.  

1.2 Προσδιορισμός Ωφελούμενων/Ταυτοποίηση  
Σύμφωνα με το ΕΠ-Ι, για το 2014 και μέχρι την αναθεώρησή του, ως πλαίσιο 

προσδιορισμού των ωφελουμένων ορίζεται το ευρύτερο πλαίσιο του Εγγυημένου Κοινωνικού 

Εισοδήματος (ΕΚΕ), το οποίο αναμένεται να αφορά μέχρι στο 7% του πληθυσμού. Το ΕΠ-Ι με 

την εξειδίκευσή του σε ειδικές ομάδες στόχος εντός του ανωτέρω πλαισίου, αναμένεται να καλύψει 

υποσύνολο του πληθυσμού αυτού.  

Ειδικότερα, το ΕΠ-Ι στοχεύει στην αντιμετώπιση του «χάσματος» της φτώχειας, δηλαδή 

στην ακραία φτώχεια, καθώς και στην παιδική φτώχεια, δίδοντας έμφαση στις παρακάτω 

αναλυτικές κατηγορίες ωφελουμένων:  

 Φτωχά νοικοκυριά που διαβιούν σε καθεστώς φτώχειας, ή ακραίας φτώχειας ή κινδύνου 

φτώχειας 

 Νοικοκυριά με παιδιά, και ιδιαιτέρως τα μονογονεϊκά και τρίτεκνα/πολύτεκνα, 

νοικοκυριά, τα οποία πλήττονται περισσότερο από συνθήκες αποστέρησης  

 Πολυμελείς Οικογένειες  

 Άστεγοι  

 Για τα μέλη των ανωτέρω κατηγοριών νοικοκυριών με αναπηρία (ΑμεΑ) το ΕΠ 

περιλαμβάνει ειδικές πρόνοιες προσβασιμότητας / διευκολύνσεων παροχής της υλικής συνδρομής  

Οι Κοινωνικές Συμπράξεις θα δημοσιεύουν πρόσκληση προς δυνητικούς ωφελούμενους για 

υπαγωγή στις πράξεις που υλοποιούν με βάση τις προθεσμίες και τα εκάστοτε κριτήρια που 

αποφασίζει η Εθνική Αρχή και ανακοινώνει η Διαχειριστική Αρχή και θα ενημερώνουν τους 

ενδιαφερόμενους και για τα απαιτούμενα πιστοποιητικά/δικαιολογητικά.  

Προβλέπεται να αναπτυχθεί διαδικτυακό πληροφοριακό σύστημα το οποίο θα μπορούν να 

χρησιμοποιούν απευθείας οι ωφελούμενοι (ή με τη βοήθεια των Οργανώσεων Εταίρων) για 

καταχώρηση των δεδομένων τους (εισοδήματα, τύποι υλικής στέρησης, αιτούμενα συνοδευτικά 

μέτρα, οργάνωση εταίρος που θα εξυπηρετεί τον ωφελούμενο κλπ). Το σύστημα θα ελέγχει τα 

τυπικά κριτήρια με σχετικές εθνικές βάσεις δεδομένων και θα ορίζει την αρχική απάντηση 

υπαγωγής του ωφελούμενου στις πρόνοιες του Επιχειρησιακού Προγράμματος, ανάλογα με 

εισοδηματικά και οικογενειακά κριτήρια. Όπου απαιτηθεί, οι Οργανώσεις Εταίροι θα διαθέτουν 

επιστημονικό προσωπικό για τη διενέργεια κοινωνικής έρευνας, όπου απαιτείται το πόρισμα της 

οποίας θα λαμβάνεται υπόψη για την τελική απόφαση υπαγωγής. 

Όπως διατυπώνεται ρητά στο ΕΠ-Ι, οι προτάσεις για την υλοποίηση δράσεων στο πλαίσιο 

του Ταμείου υποβάλλονται αποκλειστικά από Συμπράξεις, στις οποίες συμμετέχουν Οργανώσεις 

Εταίροι, οι οποίοι έχουν ορίσει «επιλέξιμο» Επικεφαλής Οργάνωση- Εταίρο. Οι ανωτέρω 

Συμπράξεις για τους σκοπούς της παρούσας και καθ’ όλη την επιλέξιμη χρηματοδοτική περίοδο 

(2014-2020), στο εξής θα αναφέρονται ως «Κοινωνικές Συμπράξεις».  



Οι Κοινωνικές Συμπράξεις θα καλύπτουν τις ανάγκες των ωφελουμένων με γεωγραφική 

μονάδα αναφοράς την «Περιφερειακή Ενότητα». Η γενική κατεύθυνση είναι ότι συγκροτείται 

μια Κοινωνική Σύμπραξη ανά Περιφερειακή Ενότητα. Σε ειδικές περιπτώσεις που συνδέονται 

με γεωγραφικές ιδιαιτερότητες ή/και με την ύπαρξη υψηλού αριθμού ωφελουμένων σε μία 

Περιφερειακή Ενότητα μπορεί να συγκροτηθούν μέχρι δύο Κοινωνικές Συμπράξεις ή αντίστοιχα σε 

περιπτώσεις Περιφερειακών Ενοτήτων με χαμηλούς αριθμούς ωφελουμένων θα υπάρχει η 

δυνατότητα δημιουργίας Κοινωνικών Συμπράξεων με μεγαλύτερη γεωγραφική κάλυψη.  

Η υλοποίηση των δράσεων του ΕΠ-Ι σε επίπεδο Περιφερειακής Ενότητας δημιουργεί έναν 

«ελεγχόμενο» αριθμό Συμπράξεων, υπό την έννοια της εκπροσώπησης όλων των περιοχών της 

χώρας, της δημιουργίας «βιώσιμων» Κοινωνικών Συμπράξεων και της διασφάλισης οικονομιών 

κλίμακας ως προς τις συνοδευτικές παρεμβάσεις.  

Μέσω της συγκρότησης των Κοινωνικών Συμπράξεων επιδιώκεται η επίτευξη των κάτωθι:  

α. η καθολική κάλυψη του πληθυσμού κάθε Περιφερειακής Ενότητας με τη δημιουργία των 

ευρύτερων δυνατών «τοπικών κοινωνικών σχηματισμών», μεταξύ κοινωνικών φορέων που 

συμπράττουν, οργανώνονται με κοινό τρόπο και δραστηριοποιούνται μέσα από ένα ενιαίο σχέδιο 

για την αντιμετώπιση των προβλημάτων αντιμετώπισης της ακραίας φτώχειας σε τοπική κλίμακα  

β. η διασφάλιση του καταλληλότερου «μίγματος» Δομών, Στελεχών, Ικανοτήτων, και 

Εμπειρίας σε τοπικό επίπεδο, ώστε να καλύπτεται «καθολικά» το πρόβλημα της ακραίας φτώχειας. 

Κάθε «Εταίρος» συνεισφέρει στην «Τοπική Κοινωνική Σύμπραξη» το απαραίτητο επιστημονικό 

δυναμικό, δομές υποδοχής ωφελουμένων και υποστήριξη της εφοδιαστικής αλυσίδας διανομής της 

υλικής βοήθειας  

γ. η διασφάλιση της «ιχνηλασιμότητας» και η ταυτοποίηση των ωφελουμένων, διατηρώντας 

σχετικά στοιχεία και πληροφορίες και ταυτόχρονα διαφυλάσσοντας τα προσωπικά δεδομένα των 

ωφελουμένων και των οικογενειών τους  

δ. η ευαισθητοποίηση και κινητοποίηση των πολιτών και των τοπικών φορέων για την 

ενεργητική καταπολέμηση της φτώχειας, δηλαδή μέσα από την «ενδυνάμωση» των συμπολιτών 

μας και των οικογενειών τους και την οικοδόμηση ενός δικτύου διάγνωσης των αναγκών τους σε 

επίπεδο Περιφερειακής Ενότητας και, παροχής του καταλληλότερου «συνδυασμού» επισιτιστικής 

βοήθειας, βασικής υλικής συνδρομής και των αντίστοιχων συνοδευτικών δράσεων, ώστε να 

διασφαλίζονται τα μεγαλύτερα δυνατά αποτελέσματα  

ε. η αξιοποίηση συμπληρωματικών πόρων και δράσεων, που προέρχονται από λοιπά 

Ευρωπαϊκά και Εθνικά Προγράμματα, Μέσα και Συστήματα  

στ. η συστηματική αξιοποίηση συμπληρωματικών δωρεών και εθελοντικών πρωτοβουλιών 

που προέρχονται από μεμονωμένους πολίτες, επιχειρήσεις, κοινωνικά δίκτυα, εθελοντικές 

Οργανώσεις κ.λπ. 

Ο Δήμος Βέροιας είναι προφανές προς όφελος των δημοτών του, να υποστηρίξει μια τέτοια 

δράση. Πολύ μάλλον που διαθέτει τις υποδομές και την τεχνογνωσία να το κάνει.  

Διαθέτει Δ/νση (η Δ/νση Κοινωνικής Προστασίας- Παιδείας- Πολιτισμού με τμήμα 

Κοινωνικής Πολιτικής & Ισότητας των φύλων) με στελεχιακό δυναμικό έμπειρο σε διαχείριση 

δράσεων ανάλογου περιεχομένου, διαθέτει  Διαχειριστική επάρκεια, μπορεί να διενεργεί δημόσιες 

προμήθειες , λειτουργεί Κοινωνικό Παντοπωλείο και γενικά παρέχει ήδη σε δημότες με σειρά 

κοινωνικών Δράσεων, υποστήριξη ,που με μεγαλύτερη άνεση και ίσως σε ευρύτερο φάσμα, να του 

παρασχεθεί η δυνατότητα , μέσα από την συμμετοχή του σε κοινωνική σύμπραξη να κάνει. 

Έχοντας λοιπόν υπόψη : 

1) Τις διατάξεις του άρθρου 90 του «Κώδικα Νομοθεσίας για την Κυβέρνηση και τα 

Κυβερνητικά Όργανα», που κυρώθηκε με το άρθρο πρώτο του Π.Δ. 63/2005 (ΦΕΚ 98, τ.Α’).  

2) Τον Ν. 3861/2010 (ΦΕΚ 112, τ.Α’) περί «Ενίσχυσης της διαφάνειας με υποχρεωτική 

ανάρτηση νόμων και πράξεων των κυβερνητικών, διοικητικών και αυτοδιοικητικών οργάνων στο 

διαδίκτυο ‘Πρόγραμμα Διαφάνεια’ και άλλες διατάξεις».  

3) Τον Ν. 4052/2012 (ΦΕΚ 41, τ.Α’) «Νόμος Αρμοδιότητας Υπουργείων Υγείας & 

Κοινωνικής Αλληλεγγύης και Εργασίας & Κοινωνικής Ασφάλισης για εφαρμογή του νόμου 

“Έγκριση των Σχεδίων Συμβάσεων Χρηματοδοτικής Διευκόλυνσης μεταξύ του Ευρωπαϊκού 

Ταμείου Χρηματοπιστωτικής Σταθερότητας (Ε.Τ.Χ.Σ.), της Ελληνικής Δημοκρατίας και της 



Τράπεζας της Ελλάδος, του Σχεδίου του Μνημονίου Συνεννόησης μεταξύ της Ελληνικής 

Δημοκρατίας της Ευρωπαϊκής Επιτροπής και της Τράπεζας της Ελλάδος και άλλες επείγουσες 

διατάξεις για τη μείωση του δημοσίου χρέους και τη διάσωση της εθνικής οικονομίας” και άλλες 

διατάξεις».  

4) Τον Κανονισμό (ΕΕ) αριθ. 223/2014 του Ευρωπαϊκού Κοινοβουλίου και του Συμβουλίου 

της 11ης Μαρτίου 2014 για το Ταμείο Ευρωπαϊκής Βοήθειας προς τους Απόρους και στον 

Συμπληρωματικό αυτού (ΕΕ) αριθ. 532/13-3-2014  

5) Την υπ’αρ.11634/271/10-4-14 Υπουργική Απόφαση του Υπουργού Εργασίας, 

Κοινωνικής Ασφάλισης & Πρόνοιας για τη Συγκρότηση Επιτροπής για την υλοποίηση και 

παρακολούθηση του ΕΠ Ι, στο πλαίσιο λειτουργίας του Ευρωπαϊκού Ταμείου για τους Απόρους.  

6) Το από της 18/12/2014 εγκεκριμένο από την Ευρωπαϊκή Επιτροπή Επιχειρησιακό 

Πρόγραμμα Επισιτιστικής και Βασικής Υλικής Συνδρομής για το Ταμείο Ευρωπαϊκής Βοήθειας για 

τους Άπορους (ΤΕΒΑ/FEAD)  

7) Την πιο πάνω εισήγηση 

Παρακαλείται το Δημοτικό Συμβούλιο να αποφασίσει κατ΄ αρχή για την συμμετοχή του 

Δήμου Βέροιας σε κοινωνική σύμπραξη,  στα πλαίσια της επικείμενης υλοποίησης του 

Επιχειρησιακού Προγράμματος «Επισιτιστική και Βασική Υλική Συνδρομή για το Ταμείο 

Ευρωπαϊκής Βοήθειας για τους Απόρους (ΤΕΒΑ/FEAD)» για την προγραμματική περίοδο 2014-

2020. 

Και κάλεσε το συμβούλιο ν’ αποφασίσει σχετικά. 

Κορωνάς: Πρόεδρε, κες και κοι δημοτικοί σύμβουλοι εγώ δεν θα αναφερθώ στο τι 

προηγήθηκε σε σχέση με την Περιφέρεια και το Δήμο. Θα αναφερθώ στο πρόγραμμα και στους 

ωφελούμενους του. Να ξεκινήσω λίγο από το τέλος προκειμένου να διαλύσει οποιαδήποτε 

αμφιβολία για τους ωφελούμενους. Δεν ξέρουμε τελικά τι θα γίνει, αν θα …. Η πρόταση με 

κοινωνική σύμπραξη αυτή που είμαστε εμείς δεν θα χαθεί κανένας ωφελούμενος, για ποιο λόγο; 

Είτε είμαστε εμείς, η κοινωνική σύμπραξη η δική μας, είτε είναι η κοινωνική σύμπραξη της 

Περιφέρειας, αυτή η σύμπραξη η οποία θα προκριθεί, όταν προκριθεί, θα δημοσιεύσει πρόσκληση 

προς όλους τους ωφελούμενους οι οποίοι θα δώσουν τα στοιχεία τους.  

Κατά συνέπεια για να διαλυθούν όλες οι αμφιβολίες οι ωφελούμενοι της κοινωνικής 

συμπράξεως θα προσέλθουν και θα δώσουν τα στοιχεία τα προσωπικά. Αυτό που γίνεται στο 

στάδιο της διαβούλευσης είναι τα ποσοτικά χαρακτηριστικά της κάθε συμπράξεως. Ενδεικτικά 

προσκομίζουμε τους δυνητικά ωφελούμενους της περιοχής, της Περιφέρειας Κεντρικής 

Μακεδονίας και στη συνέχεια το υπουργείο θα κάνει τον προγραμματισμό του.  

Επομένως το τονίζω πάλι, κανένας ωφελούμενος, οποιαδήποτε σύμπραξη και αν προκριθεί 

δεν θα χάσει αυτά που προβλέπει το πρόγραμμα.  

Να συνεχίσω και να πω το εξής: Εμείς είμαστε διατεθειμένοι στα πλαίσια επιλογής του 

καλύτερου προγράμματος ακόμα και να συγκλίνουμε με την Περιφέρεια, αυτό όμως θα το δούμε 

στη συνέχεια αν και η Περιφέρεια έχει την ίδια διάθεση. Για ποιο λόγο σήμερα συζητούμε το θέμα 

αυτό; Για τη συμμετοχή του Δήμου στη κοινωνική σύμπραξη αυτή; Για ποιο λόγο λέμε ότι ο Δήμος 

πρέπει να είναι ο εταίρος ο οποίος θα τρέξει το πρόγραμμα αυτό, δεν το λέμε γιατί θεωρούμε τον 

εαυτό μας ως ηγέτη. Το λέμε γιατί το οργανωτικό πλαίσιο όπως το ορίζει η πρόσκληση του 

υπουργείου λέει ξεκάθαρα ότι αυτό το πρόγραμμα το τρέχουν οι Δήμοι. Και για να μην σας λέω 

πράγματα τα οποία δεν είναι δικά μου, σας διαβάζω την πρόσκληση όπως έχει: «Η επικεφαλής 

οργάνωση εταίρος/εταίροι που συγκροτούν την κοινωνική σύμπραξη πρέπει να έχουν προηγούμενη 

εμπειρία με τις ομάδες στόχους της πράξης. Προηγούμενη εμπειρία σχετική με το είδος της υλικής 

στέρησης της πράξης πχ διανομή τροφίμων, προηγούμενη εμπειρία σχετική με τα προτεινόμενα 

συνοδευτικά μέτρα, επάρκεια πόρων, εγκαταστάσεις αποθήκευσης διανομής, κατάλληλο 

προσωπικό κλπ. για την υλοποίηση της πράξης».  

Από όσα διάβασα κανένα από αυτά τα στοιχεία δεν τα έχει η Π.Ε. Ημαθίας. Μπορεί να λέει 

στην πρόσκληση ότι δυνητικά εταίροι επικεφαλείς μπορεί να είναι οι Περιφέρειες αλλά αναφέρεται 

σε Περιφέρειες οι οποίες πιθανόν να έχουν τέτοιες δομές. Η δική μας Περιφέρεια δυστυχώς δεν 

έχει τέτοια δομή, ξεκάθαρα. Ποιες είναι οι ομάδες στόχοι της πράξης; Οι ευπαθείς ομάδες, οι 

ομάδες που αντιμετωπίζουν συνθήκες φτώχιας. Υπάρχει στην Περιφέρεια αντίστοιχη υπηρεσία 



διανομής τροφίμων; Όχι. Υπάρχει στην Περιφέρεια αντίστοιχη υπηρεσία διανομής υλικών 

στέρησης όπως ρούχα και παπούτσια; Όχι. Τι υπάρχει στην Περιφέρεια; Υπάρχει (ο 

κ.Καραπαναγιωτίδης το ξέρει καλύτερα από μένα) μια κοινωνική υπηρεσία η οποία αποτελείται 

από δύο κοινωνικούς λειτουργούς οι οποίοι αδυνατούν να κάνουν κοινωνικές έρευνες το πιο απλό. 

Κατά συνέπεια, με βάση αυτά που λέει η πρόσκληση το οργανωτικό πλαίσιο δεν μπορεί η 

Περιφέρεια όχι απλά να τρέξει το πρόγραμμα, θεωρώ ότι στη δική μας την Περιφέρεια μπορεί να 

μην είναι ούτε καν εταίρος της σύμπραξης.  

Το θέμα προέκυψε μόνο στη Βέροια; Σαφέστατα και όχι. Σήμερα μάλιστα μπήκα στην 

ιστοσελίδα της ΚΕΔΕ, ο κ.Πατούλης Δήμαρχος Αμαρουσίου, πρόεδρος της ΚΕΔΕ, ο οποίος, θα το 

πω και αυτό, φίλα προσκείμενος στη Ν.Δ., στηριζόμενος από εκεί, κάνει την εξής αναφορά 

δισέλιδη.  

Διαβάζω επιγραμματικά τι έχει πει: «Τρίτον, η Αυτοδιοίκηση Α’ Βαθμού, δηλαδή οι 

Δήμοι, όλα αυτά τα χρόνια πρωταγωνιστούν στην προσπάθεια για να αντιμετωπιστούν οι 

συνέπειες της κρίσης και της φτώχειας, που  ταλαιπωρούν χιλιάδες συμπολίτες μας. Για να το 

πετύχουμε αυτό, έχουμε δημιουργήσει νέες κοινωνικές υποστηρικτικές δομές , 

συνεργαζόμαστε στενά με την Εκκλησία και με ανθρωπιστικές οργανώσεις και αξιοποιούμε 

για να στηρίζουμε στην πράξη αυτούς που έχουν πραγματικά ανάγκη. Είναι λοιπόν αυτονόητο 

πως όπως όλα τα προηγούμενα χρόνια οι Δήμοι είχαν τον πρώτο ρόλο στην αντιμετώπιση της 

φτώχειας, έτσι θα εξακολουθήσουν να τον έχουν και στο μέλλον. Δεν είναι δυνατόν στην 

προσπάθεια αυτή να ηγηθεί η Περιφέρεια Βόρειου Τομέα, (αναφέρεται στη δική του 

Περιφέρεια), όπως αναφέρει στην ανακοίνωση του ο κ. Καραμέρος, αφενός γιατί δεν διαθέτει 

 κοινωνικές δομές».  

Αυτά τα λέει ο πρόεδρος της ΚΕΔΕ, το επίσημο όργανο κεντρικό των δήμων. Ας δούμε τι 

λένε και οι Περιφέρειες, άλλες περιφέρειες, έχω εδώ αν θέλετε θα σας τα μοιράσω κιόλας. 

Απόσπασμα του διοικητικού συμβουλίου της περιφερειακής ενότητας Αν. Μακεδονίας-Θράκης, 

στο οποίο με πρωτοβουλία του Περιφερειάρχη Αν.Μακεδονίας-Θράκης συγκαλείται το διοικητικό 

συμβούλιο και τι λέει αυτό το απόσπασμα; Αποφασίζει ομόφωνα, είναι δικαίωμα και υποχρέωση 

της αυτοδιοίκησης α΄ βαθμού να συγκροτήσει κοινωνικές συμπράξεις στο πλαίσιο υλοποίησης του 

προγράμματος του υπουργείου εργασίας. Και να αναλάβουν οι Δήμοι την ευθύνη και το σχεδιασμό 

και υλοποίηση …. προγραμμάτων για την αντιμετώπιση κοινωνικών προβλημάτων. Συνεχίζει, σε 

επίπεδο Περιφέρειας Αν. Μακεδονίας και Θράκης να συγκροτηθούν πέντε κοινωνικές συμπράξεις 

μία σε κάθε περιφερειακή κοινότητα, με επικεφαλής εταίρο του Δήμου της έδρας, Δ. 

Αλεξανδρούπολης, Κομοτηνής, Ξάνθης, Δράμας και Καβάλας. Δηλ. υπάρχει ξεκάθαρη 

αποκρυσταλοποιημένη γνώμη … ότι αυτό το πράγμα θα το «τρέξουν» οι Δήμοι.  

Σε αντίθεση με εμάς, η οποία η Περιφέρεια θέλει για διάφορους δικούς της λόγους, δεν θα 

αναφερθώ εγώ, να το τρέξει αυτή. Εμείς σήμερα σε κάθε περίπτωση επειδή θεωρούμε ότι το 

πρόγραμμα αυτό θα τρέξει σωστά μόνο αν επικεφαλής είναι ο Δ.Βέροιας ή φορέας που έχει τη 

δομή αυτή, φερ’ ειπείν το Ν.Π. του Δήμου το ΚΑΠΑ, το οποίο έχει τις αντίστοιχες δομές, 

θεωρούμε ότι αυτή η πρόταση θα κατεβεί και θα προχωρήσει σωστά μόνο αν είμαστε εμείς οι 

ηγέτες εταίροι.  

Καραπαναγιωτίδης: κ.Κορωνά επειδή ξέρω τις δυνατότητες της Π.Ε. στα οχτώ χρόνια που 

ήμουν εκεί, η διεύθυνση αγροτικής οικονομίας, θα πρέπει να ξέρετε ότι είχε τμήμα και έχει, το 

ξέρετε αυτό το έχει ένα τμήμα στη διεύθυνση αγροτικής οικονομίας που έδινε και δίνει πάνω από 

3.000 οικογένειες, έδινε τυρί, ρύζι και ότι είχε σχέση με αγροτικά προϊόντα, ένα είναι αυτό δεν 

ξέρω αν το ξέρετε.  

Δεύτερον, στο νομό μας δεν σας κρύβω ότι κάποια πράγματα γνωρίζω. Εμένα μου έκανε 

εντύπωση η κόντρα του Δημάρχου με τον Αντιπεριφερειάρχη. Στα οχτώ χρόνια με την 

κ.Ουσουλτζόγλου ήμαστε σε διαφορετικούς πολιτικούς χώρους, οι σχέσεις μας ήταν αρμονικές, 

μπορεί να μην υπήρχε συνεργασία, τώρα ποιος ευθύνεται…  

Η πρώτη μου ερώτηση είναι ποιος άλλος Δήμος της Π.Ε. Ημαθίας έχει πάρει απόφαση να το 

υλοποιήσει από μόνος του το πρόγραμμα, να δούμε οι Δήμοι Αλεξάνδρειας και Νάουσας θα το 

υλοποιήσουν από μόνοι τους; Μία ερώτηση είναι αυτή, γιατί ξεχωριστά ο Δ. Βέροιας από μόνος 

του και να έχει την ικανότητα δεν θα μπορεί… 



Πρόεδρος: Κάνετε τρία λεπτά μια ερώτηση, δεν είναι ερώτηση, με όλη τη συμπάθεια και με 

όλο το σεβασμό, δεν είναι ερώτηση, είναι λόγος ολόκληρος, κάντε τις ερωτήσεις και θα 

τοποθετηθείτε μετά… 

Καραπαναγιωτίδης: Εκτός της Βέροιας οι άλλοι Δήμοι θα υλοποιήσουν το πρόγραμμα; 

Εκτός από τους Δήμους με ποιους άλλους φορείς ήρθε σε επαφή ο Δήμος Βέροιας για να μπορεί να 

υλοποιήσει αυτό το πρόγραμμα; Πολλά έχω να πω, θα τα πω μετά, αλλά νομίζω θα έπρεπε να 

δώσει κάποιες απαντήσεις για να δούμε η τοποθέτηση… 

Μπέκης: Τι δομές έχει σήμερα ο Δ. Βέροιας που μπορούν να εγγυηθούν, όσο είναι δυνατόν 

να εγγυηθεί κανείς, την επιτυχή υλοποίηση του προγράμματος;  

Δεύτερον, ποιες είναι ή ποιοι είναι οι φορείς με τους οποίους έχετε έρθει ήδη σε επαφή αν 

έχετε έρθει και δηλώνουν ή έχουν δηλώσει ή είναι διακείμενοι θετικά να συνεργαστούν για να 

υλοποιηθεί αυτό το πρόγραμμα.  

Τρίτον, στα κριτήρια που είδα υπάρχουν επιμέρους ιδιαίτερα κριτήρια; Δηλ. λέμε 

πολύτεκνες οικογένειες, ποιες όλες; Θα υπάρχουν και άλλα κριτήρια σε σχέση με το εισόδημα; 

Ποιοι θα είναι δικαιούχοι; Υπάρχει δυνατότητα κάποια πιο συγκεκριμένα κριτήρια επ’ αυτού έτσι 

ώστε και να μην εξαιρεθούν άνθρωποι που πιθανά το δικαιούνται;  

Το πρόγραμμα θα δοθεί είτε στο Δήμο είτε στην Περιφέρεια; Δεν μπορεί να υλοποιηθεί σε 

σχέση με την Περιφέρεια; Για τους Δήμους Αλεξάνδρειας, Νάουσας που πιθανόν δεν έχουν δομές 

ή να μην έχουν τη δυνατότητα ή να μη θέλουν και να υλοποιηθεί χωριστά από το Δ. Βέροιας; 

Πρέπει δηλ. να το πάρει ένας; Μία σύμπραξη στην Περιφέρεια;  

Σας κουράζω, αλλά νομίζω ότι είναι σημαντικά πράγματα, από αυτό προκύπτει και ένα 

άλλο ζήτημα, είναι αλληλοαποκλειώμενα τα προγράμματα; Ή το παίρνει η περιφέρεια ή το παίρνει 

ο Δήμος και τελειώσαμε;  

Πρόεδρος: Αυτό είναι ίδιο με την προηγούμενη ερώτηση κ. Μπέκη. 

Μπέκης: Όχι δεν ήταν ίδιο ακριβώς γιατί πχ. Πρόεδρε ο Δ.Αλεξάνδρειας ή ο Δ.Νάουσας 

μπορεί να μη θέλει ή να μην έχει δομές, άρα γι αυτούς μπορεί να το αναλάβει η Περιφέρεια. Αν 

έχουμε εμείς δομές, θα μας τα πει ο Αντιδήμαρχος, να το αναλάβουμε μόνοι μας.  

Ένα τελευταίο: Υπάρχει πιθανότητα να μην το πάρει κανείς λόγω ανταγωνισμού; Όχι. Και 

εν πάσει περιπτώσει αν το πάρει η Περιφέρεια ο Δήμος είναι πρόθυμος να βοηθήσει; Αν το πάρει ο 

Δήμος η Περιφέρεια είναι πρόθυμη να βοηθήσει; Όσο μπορεί; 

Μαρκούλης: Καταρχάς ποιος άλλος φορέας εκτός από το Δ.Βέροιας υποστηρίζει την 

οργάνωση της συγκεκριμένης δομής, δράσης από το Δ.Βέροιας; Ποια είναι η θέση του 

Δ.Θεσσαλονίκης;  

Υπάρχει άλλος Δήμος πλην του Αμαρουσίου στην Περιφέρεια Αττικής που ως γνωστό είναι 

περιφερειάρχης η κα Δούρου, ο οποίος προωθεί τη δράση από τον αντίστοιχο Δήμο; Ποια είναι η 

θέση του Δ.Καισαριανής; Αν το ξέρετε, επειδή μας είπατε για την Αν. Μακεδονία κλπ. πείτε μου 

και το τελευταίο τέταρτο ερώτημα αφορά την Αν.Μακεδονία, εκεί έχει υποβληθεί αίτημα από 

όλους τους Δήμους να διαχειριστούν αυτή τη δράση στην Αν.Μακεδονία; Οι Δήμοι να την κάνουν 

τη δραστηριότητα; 

Μελιόπουλος: κ.Κορωνά από όσα μας ενημερώσατε εσείς και από όσα έχουμε διαβάσει και 

εμείς βλέπουμε ότι υπάρχει μια διαμάχη ανάμεσα σε περιφέρειες και Δήμους. Υπάρχει το 

χαρακτηριστικό παράδειγμα της Περιφέρειας Αττικής της κ.Δούρου που συντάσσεται με την 

κοινωνική σύμπραξη απλά ερίζει με τον κ.Πατούλη ή την ΚΕΔΕ ποιος θα διαχειριστεί το 

πρόγραμμα.  

Το πρόγραμμα, εφόσον οι κοινωνικές του δομές του Δήμου δεν είναι αυτές που θα 

διαχειριστούν τα κονδύλια, και αυτά θα διανεμηθούν σε Μ.Κ.Ο., εκκλησία και δεν ξέρω εγώ τι 

άλλο, υποβαθμίζονται. Το ερώτημα στα γρήγορα που θέλω να απευθύνω, οι κοινωνικές υπηρεσίες 

δεν θα μπορούσανε να ήταν αυτές που με πλήρη διαφάνεια να διαχειριστούν αυτό το πρόγραμμα; 

Πατσίκας: Σε περίπτωση που ο Δήμος, εμάς μας ενδιαφέρουν πρωτίστως τα συμφέροντα 

των συνδημοτών μας και κυρίως αυτών που είναι σε μεγαλύτερη ανάγκη. Έτσι και κατεβάσουμε 

εμείς αυτή την πρόταση και κατεβάσει και η Περιφέρεια έχοντας τους Δήμους Νάουσας και 

Αλεξάνδρειας είμαστε σίγουροι ότι δεν θα χάσουμε το πρόγραμμα; Γιατί από ότι γνωρίζω σε 

απόλυτους αριθμούς η Αλεξάνδρεια ειδικά έχει πολύ περισσότερους ωφελούμενους απ’ ότι η 



Βέροια, λόγω των ΡΟΜ κλπ., το γνωρίζετε, άσχετα που οι δομές της δεν είναι τόσο καλές όσο του 

Δ.Βέροιας. Πιστεύετε ότι θέτουμε σε κίνδυνο το συμφέρον των δημοτών μας; 

Γουλτίδης: Πρόεδρε εγώ θα ήθελα να ρωτήσω τον κ. Κορωνά, στην Περιφέρεια Κεντρικής 

Μακεδονίας ποιος άλλος Δήμος έχει αποστασιοποιηθεί από την πρόταση της Περιφέρειας; Δεν με 

ενδιαφέρει ποια άλλη περιφέρεια μίλησε, γιατί είναι δεκατρείς οι περιφέρειες, και θα ήθελα να μου 

πείτε πως κατατίθεται ο φάκελος, δηλ. ποια είναι η υπηρεσία του Δήμου που το συντάσσει, με τι 

τεχνογνωσία με τι εμπειρία συντάσσει αυτό το φάκελο γιατί όταν μιλάμε για προγράμματα πρέπει 

να είσαι άψογος για την πληρότητα του φακέλου και πως γίνεται η αξιολόγηση του φακέλου; Ποια 

κριτήρια θα αξιολογηθούν από το φάκελο για να επιληφθεί η δίκη μας πρόταση;  

Αποστολόπουλος: κ.Κορωνά θέλω να μου πείτε αν έχετε υπόψη σας αν άλλες οργανώσεις 

εταίρων συνεργάζονται και αν υπέβαλαν εκθέσεις και προτάσεις πεπραγμένων για την κοινωνική 

σύμπραξη;   

Ο Δήμος έχει τις κοινωνικές και διοικητικές υποδομές αλλά και την τεχνογνωσία για να 

κάνει αυτή τη δράση;  

Τι πιθανότητες έχουμε να προκριθούμε εμείς έναντι της Περιφέρειας;  

Έχουμε έμπειρο προσωπικό στη διαχείριση ανάλογου περιεχομένου δράσεων;  

Έχουν γίνει και από ποιους άλλες εκθέσεις πεπραγμένων για τη διαβούλευση για την 

κοινωνική σύμπραξη;  

Θα υπάρξει συνεργασία όλων των κοινωνικών υποδομών του Ν.Π. ΚΑΠΑ; Το Ν.Π. ΚΑΠΑ 

θα συμπράξει και αυτό σε ανάλογο τύπο δράσης; 

Κούτρας:  Ποιοι Δήμοι από την Αττική συμμετέχουν σε αυτό το πρόγραμμα; Γιατί είναι 

αρκετοί οι Δήμοι και αν μπορούμε και Δήμοι από όλη την Ελλάδα, να αναφερθούν μια σειρά, 

υπάρχουν Δήμοι. Η Περιφέρεια Κ.Μακεδονίας που είναι β΄ βαθμός τοπικής αυτοδιοίκησης, λίγο 

πιο μακριά από τους πολίτες, μήπως δεν έχει λόγο να ασχοληθεί; Δεν έχει έργο; Έχει αρμοδιότητες 

περισσότερες, να ασχοληθεί με το έργο που έχει να κάνει και να αφήσει αυτά; 

Δήμαρχος: Καταρχήν στο ερώτημα του αν υπάρχουν άλλες οργανώσεις, αυτό δεν θα 

απαντηθεί τώρα, γιατί υπάρχουν οργανώσεις που κάνουν διοικητικά συμβούλια αυτός είναι ο 

νόμιμος τρόπος απάντησης και όχι μια άτυπη υπογραφή. Θα πρέπει το διοικητικό συμβούλιο του 

κάθε εταίρου να πάρει απόφαση την οποία θα προσκομίσει, ούτως ώστε να συμμετέχει στην 

σύμπραξη, άρα άτυπες υπογραφές δεν υπάρχουν και αυτό θα το ξέρουμε μέχρι την Παρασκευή, το 

ποιοι θα είναι αυτοί.  

Άλλοι Δήμοι: Να αναφέρω επικεφαλής Δ. Σαρωνικού από πίσω άλλοι δεκατρείς Δήμοι, Δ. 

Αττική επικεφαλής Δ.Φυλής. Ν.Φθιώτιδας επικεφαλής Δ.Λαμιέων. Κόρινθος παρομοίως και 

μπορώ να πω και άλλα παραδείγματα. Βέβαια υπάρχουν και οι  περιπτώσεις που η Περιφέρεια είναι 

μπροστά. Να πούμε ότι δεν μιλάμε για πρόταση που εκπονείται από περιφέρειες αλλά από 

περιφερειακές ενότητες.  

Είναι λάθος να συγχέουμε αυτά τα πράγματα, μπορεί σε μια περιφέρεια όπως πχ της 

περιφέρειας της Δ.Μακεδονίας στη Φλώρινα θα το εκπονήσουν οι Δήμοι, στους υπόλοιπους τρεις 

νομούς θα το εκπονήσουν οι Π.Ε. Δεν υπάρχει κάποια δέσμευση ότι σε μία περιφέρεια το κάνουν ή 

η περιφέρεια ή οι Δήμοι.  

Το πρόγραμμα, δεν θα χαθεί. Για πιθανότητες δεν μπορώ να πω αν θα το πάρει ή ο α΄ ή ο β΄, 

ούτε ξέρω αυτή τη στιγμή ποια θα είναι τα κριτήρια του υπουργείου για να επιλέξει. Το θέμα είναι 

ότι οι δυνητικά ωφελούμενοι σε κάθε περίπτωση θα υποβάλλουν ένα αίτημα ηλεκτρονικά. Άρα είτε 

ο Δήμος είναι επικεφαλής, είτε η περιφέρεια, οι δυνητικά ωφελούμενοι θα μπορούν να υποβάλλουν 

το αίτημά τους.  

Κορωνάς: κ. Καραπαναγιωτίδη ξεκινάω με εσάς: Αν ο Δ.Νάουσας ή ο Δ.Αλεξάνδρειας έχει 

τη δυνατότητα, αυτό δεν το γνωρίζω εγώ αν έχουν τη δυνατότητα να τρέξουν τέτοια προγράμματα 

δεν μπορώ να σας απαντήσω. Θεωρώ για να πάνε με την περιφέρεια ή μήπως θεωρούν ότι δεν 

έχουν αυτή την ικανότητα, αλλά δεν την έχει την ικανότητα αυτή η περιφέρεια.  

Με ποιους φορείς θα συνεργαστεί ο Δ.Βέροιας δεν θα σας απαντήσω, γιατί όπως είπε και ο 

Δήμαρχος είναι απόφαση συλλογικών οργάνων, δεν μπορώ να προκαταβάλλω μια απάντηση η 

οποία δεν πρέπει να την πω αυτή τη στιγμή.  



Κε Μπέκη, οι δομές του Δ. Βέροιας, κοινωνικό παντοπωλείο 900 ωφελούμενοι, Δημοτικό 

Ιατρείο άλλοι τόσοι, Κοινωνικό Φαρμακείο, Κοινωνικό Φροντιστήριο, το οποίο Κοινωνικό 

Φροντιστήριο αν θα δείτε υπάρχει και μεταγενέστερο θέμα, το οποίο μπορεί να υπαχθεί στις 

πρόσθετες δράσεις του προγράμματος αυτού.  

Οι φορείς, με κάλυψε ο Δήμαρχος, τα επιμέρους κριτήρια επιλογής σύμφωνα με την 

πρόσκληση κατά τεκμήριο όπως αναφέρει δυνητικά ωφελούμενοι θα είναι αυτοί οι οποίοι θα 

λάβουν κατά τεκμήριο το ελάχιστο εγγυημένο κοινωνικό εισόδημα και μάλιστα όχι τα ψηλά 

πατώματα του εγγυημένου εισοδήματος, τα χαμηλά, όπως μας είπαν από το υπουργείο. Μιλάμε για 

ένα πρόγραμμα το οποίο όπως το βλέπω εγώ στην πράξη δεν θα έχει τόσους πολλούς 

ωφελούμενους όσους φανταζόμαστε στο τέλος. Τι θα γίνει αν καταθέσουμε και οι δύο συμπράξεις; 

Σύμφωνα με την πρόσκληση και το οργανωτικό πλαίσιο κατά κανόνα μια κοινωνική σύμπραξη ανά 

περιφερειακή κοινότητα θα λειτουργήσει, άρα θα επιλεγεί μία από τις δύο.  

Μπορεί το υπουργείο εφόσον καταλήξουμε και πάλι και δεν συγκλίνουμε στην πορεία, να 

μας καλέσει να συγκλίνουμε μιας άλλης συναλλαγής νεότερης.  

Αν τα προγράμματα είναι αλληλοαποκλειώμενα; Από τη στιγμή που δεν θα προκριθούν δύο 

κοινωνικές συμπράξεις και προκριθεί μία, θεωρώ ότι την απάντηση ότι την έχετε πάρει. 

Πιθανότητα να αποκλειστούν, όχι. Αυτό που είπατε αν υπάρχει δυνατότητα αν κατεβάσουμε δυο 

προτάσεις να μην πάει καμία, θεωρώ αυτό θα είναι καταχρηστικό και άδικο και δεν πρόκειται να 

γίνει κάτι τέτοιο.  

Κε Μαρκούλη, φορείς του Δ.Βέροιας, σας απάντησε ο Δήμαρχος. Η θέση του 

Δ.Θεσσαλονίκης; Η θέση του Δ.Θεσσαλονίκης, νομίζω ότι ο κ. Μπουτάρης δεν έχει πάρει θέση…. 

Κατεβαίνει μόνος του. Αν υπάρχει άλλος Δήμος που προωθεί… δεν έχει πάρει θέση υπέρ της 

Περιφέρειας ή όχι. Στην Δ. Μακεδονία τι γίνεται; Νομίζω στην Δ. Μακεδονία νομίζω ότι η 

Φλώρινα θα κατεβάσει πρόταση για το νομό Φλώρινας,   για την Π.Ε. Φλώρινας. … Δ. Μακεδονία 

σας είπα ότι είναι αυτή η απόφαση… Μακεδονίας και Θράκης σας είπα τι κάνουν εκεί, οι πέντε, 

αυτό δεν είναι; Όλοι οι Δήμοι ο καθένας στην πρώην νομαρχία με απόφαση όμως της Περιφέρειας. 

Τους κάλεσε η Περιφέρεια και τους είπε παιδιά επειδή εσείς είστε αρμόδιοι γι’ αυτά τα πράγματα 

κάντε διαχείριση εσείς.  

Κοιτάξτε να δείτε ο Δ.Βέροιας έχει κοινωνική υπηρεσία, τη διεύθυνσή του, σαφώς και θα 

διαχειριστεί αυτά τα στοιχεία.  

(αδύνατη η απομαγνητοφώνηση λόγω ομιλίας του δημοτικού συμβούλου Γ.Μελιόπουλου 

εκτός μικροφώνου)  

Κορωνάς: Θα σας απαντήσω, δεν πρέπει να συγχέετε το πρόγραμμα, το φορέα υλοποίησης 

με το Δήμο. Ο φορέας υλοποίησης θα είναι η κοινωνική σύμπραξη … ακούστε με λίγο… 

Πρόεδρος: κ. Κορωνά έχει πάει 10 η ώρα μην κάνετε διάλογο, απαντήστε να τελειώνουμε. 

Κορωνάς: Απαντάω Πρόεδρε και με συντομία θεωρώ ότι απαντάω. Κε Πατσίκα, αν θα 

χάσουμε το πρόγραμμα αν κατέβουν δυο προτάσεις; Απάντησε και ο Δήμαρχος και εγώ στον 

πρόλογό μου, σε καμία περίπτωση, ανεξαρτήτως ποιος θα κατεβάσει την πρόταση ή όχι δεν θα 

χαθεί κανένας ωφελούμενος, διότι οι ωφελούμενοι, θα προκριθεί μια κοινωνική σύμπραξη, ένα 

σχέδιο, αυτός ο οποίος θα είναι ο leader της σύμπραξης θα βγάλει πρόσκληση και θα τους λέει όσοι 

θεωρούν ότι είναι δυνητικά ωφελούμενοι δηλώστε τα στοιχεία σας στην ηλεκτρονική πλατφόρμα. 

Κατά συνέπεια θα πάει ο κάθε ωφελούμενος ο οποίος θα έχει την πληροφόρηση αυτή, θα δηλώσει 

τα στοιχεία του και εφόσον έχει τις κατάλληλες προϋποθέσεις θα εγκριθεί ή όχι, ανεξαρτήτου 

Δήμου και περιφέρειας.  

Κε Γουλτίδη, ποια υπηρεσία του Δήμου συντάσσει το φάκελο; Στην πραγματικότητα  το 

Ν.Π. της σύμπραξης, αυτό κατεβάζει το επιχειρησιακό πλαίσιο. Ο κάθε φορέας θα συντάξει ένα 

σχέδιο με ποσοτικά κριτήρια τα οποία έχει στη διάθεσή του. Φερ’ ειπείν ο Δ.Βέροιας που έχει το 

βιβλιάριο των ασφαλισμένων της Βέροιας, της Αλεξάνδρειας και της Νάουσας θα κατεβάσει μια 

πρόταση με τα στοιχεία τα δικά του, οι υπόλοιποι φορείς θα κάνουν το ίδιο στα πλαίσια της 

συμπράξεως κα θα βγει ένας κοινός παρανομαστής.  

Κατά συνέπεια ο καθένας θα κάνει τη διαδικασία που πρέπει να κάνει και θα υποβληθεί ο 

φάκελος από τη σύμπραξη.  



Πως θα γίνει η αξιολόγηση του φακέλου; Η αξιολόγηση του φακέλου θα γίνει από το 

υπουργείο.  

Ο Δήμος έχει τις τεχνικές υποδομές; Σαφώς και τις έχει, μόνο ο Δήμος τις έχει, το ανέφερα 

στην ερώτηση του κ.Μπέκη.  

Τι πιθανότητες έχουμε να προκριθούμε; Δεν ξέρω τι πιθανότητες έχουμε να προκριθούμε. 

Να πω το εξής: ο Δ.Βέροιας, η κοινωνική σύμπραξη στην οποία θα μετέχει ο Δ.Βέροιας δεν θα 

κατεβάσει μια πρόταση που θα αφορά χωρικά μόνο το Δ.Βέροιας. Θα κατεβάσει μια πρόταση που 

θα αφορά όλη την Π.Ε. Ημαθίας.  

Να πω και το εξής: Θεωρώ ότι τα δικά μας τα στοιχεία για τους υπόλοιπους Δήμους, όσον 

αφορά αυτό το πρόγραμμα, είναι ακόμα πιο έγκυρα, γιατί είναι στοιχεία που τα λέει το βιβλιάριο, 

το οποίο βιβλιάριο δίνεται με αυστηρά εισοδηματικά κριτήρια χαμηλά. Άρα έχουμε ένα πολύ καλό 

αρχείο αν θέλετε και για την Αλεξάνδρεια και για τη Νάουσα συμπεριλαμβανομένου και των ΡΟΜ. 

Αν έχουν γίνει άλλες συμπράξεις; Σαφώς έχουν γίνει και άλλες συμπράξεις αναφέρθηκε ο 

Δήμαρχος.  

Αν το Ν.Π. θα συμπράξει; Σαφώς και θα συμπράξει το Ν.Π. του Δήμου, θα είναι ο 

κινητήριος μοχλός της όλης διαδικασίας και μετέπειτα. Ποιοι Δήμοι της Αττικής; Κε Κούτρα σας 

απάντησε ο Δήμαρχος.  

Καραπαναγιωτίδης: Πρώτη φορά βλέπω οργανισμούς όπως είναι η Περιφέρεια, ο Δήμος, να 

ερίζουν ποιος θα υλοποιήσει κάποιο πρόγραμμα. Γιατί συνήθως όταν έρχεται κάτι πάρτε το εσείς, 

εμείς δεν έχουμε προσωπικό, δεν κάνουμε αυτό, δεν κάνουμε εκείνο και έτσι δεν θέλω να πάω 

παραπάνω, γιατί όταν λες καμιά φορά αλήθειες πειράζουν. Ούτε είμαι και από αυτούς που λέω θα 

χαθεί το πρόγραμμα δεν θα το πάρουν οι συμπολίτες μας, όχι.  

Ότι και να γίνει το πρόγραμμα δεν θα χαθεί και αυτοί που θα το πάρουν μπορεί να πουν ότι 

είναι ευχαριστημένοι να τους ρωτήσουμε ο καθένας θα κάνει τη δουλειά του. Αλλά είμαστε 

υποχρεωμένοι, πρέπει τα δικαιώματα που έχουν οι συμπολίτες μας, οι οποίοι όντως δεν θα δοθεί σε 

όλους, γιατί μπορεί να νομίζουν ότι θα γίνει πάρτι, πανηγύρι. Θα είναι αυστηρά τα κριτήρια, πρέπει 

λοιπόν ο Δήμος ή η περιφέρεια, όποιος θα υλοποιήσει το πρόγραμμα θα πρέπει να παλέψει και να 

ενδιαφερθεί να μη φύγει ούτε 1€.  

Απ’ ότι όμως διαφαίνεται ο Δ.Νάουσας ή Αλεξάνδρειας, πολίτης, αυτού του τόπου είμαι και 

εγώ, ήμουν τόσα χρόνια και ξέρω τι σκέφτονται αυτοί. Δεν θα το έβλεπαν με καθόλου καλό μάτι 

ούτε οι Ναουσαίοι ούτε οι Αλεξανδρινοί να υλοποιηθεί από τη Βέροια. Γιατί όντως τα προνοιακά 

τα έχει η Βέροια, αν κάνω λάθος πείτε μου, απ’ ότι φαίνεται την τελευταία χρονιά τα προνοιακά τα 

δώσατε στη Νάουσα Δήμαρχε γιατί λέτε δεν μπορούμε να τα υλοποιήσουμε, είναι έτσι; Άρα δεν θα 

βλέπανε αυτοί με καθόλου καλό μάτι, όπως τόσα χρόνια δεν το βλέπανε, υπάρχει αυτή η κόντρα να 

υλοποιήσει το πρόγραμμα με τις καταστάσεις που έχει ο Δ.Βέροιας πιστεύουν ή θα πιστεύουν ότι ο 

Δ.Βέροιας κι οι υπηρεσίες του Δ.Βέροιας θα ευνοούσαν, και το λέω και δημόσια, τους κατοίκους 

του Δ.Βέροιας. Άρα έχουν ή δεν έχουν τη δυνατότητα κ.Κορωνά επειδή γνωριζόμαστε θα πρέπει να 

τα λέμε τα πράγματα έξω από τα δόντια. Δεν θα κοροϊδεύει ο ένας τον άλλο.  

Επειδή ξέρουμε ότι ο Δ. Βέροιας έχει ικανότητες, έχει δυνατότητες έχει και προσωπικό, 

μπορεί ο Δ. Νάουσας να μην το έχει, ή Αλεξάνδρεια να μην το έχει, έχουν όμως άτομα τα οποία θα 

μπορούσαν να ενταχθούν περισσότερα από ότι η Βέροια σε αυτό το πρόγραμμα.  

Άρα λοιπόν θα τους ευνοούσε μια διαχείριση να έχει την ψιλή κυριότητα ή την ευθύνη η  

Περιφέρεια ή η Π.Ε. αλλά το πρόγραμμα ποιος θα το υλοποιήσει; Πιστεύω ότι πάλι οι Δήμοι θα το 

υλοποιήσουν.  

Σε καμία περίπτωση Δήμαρχε δεν θα είμαι από αυτούς που θα λέγανε ότι μια κόντρα με την 

Περιφέρεια ή με την Π.Ε. θα ευνοούσε πρώτα τον συμπατριώτη μας, μιλάω και για μας εδώ η 

κόντρα για ένα ζήτημα με την Περιφέρεια ή με την Π.Ε. εμένα δε με βρίσκει σύμφωνο και μην πάει 

το μυαλό σας πουθενά.  

Εγώ εδώ είμαι τώρα, ήμουν υποψήφιος Δήμαρχος, πήγαμε πάρα πολύ καλά την πρώτη 

Κυριακή μπορεί να ήμουν και εγώ Δήμαρχος. Επειδή είμαι και εγώ στην αντιπολίτευση πρέπει να 

στηρίζω τα συμφέροντα κάποιου άλλου; Όχι. Αλλά πρέπει να το δούμε στην πραγματικότητα το 

πρόβλημα. Τι θα κάνει η εκκλησία; Τι θα κάνουν οι άλλοι κοινωνικοί φορείς; Τι θα κάνουν οι 

Δήμοι; Μια κόντρα με την Περιφέρεια ή με την Π.Ε. δεν θα ευνοούσε κανένα και δε θα συνέφερε 



για ένα πρόγραμμα χιλιάδων ευρώ να έχουμε μια κόντρα με όλους αυτούς τους φορείς. Ούτε και 

πιστεύω πρέπει να μπούμε στην κόντρα ποιος θα το πάρει;  

Υπάρχει ακόμα τρόπος, υπάρχει πεδίο, θα πρέπει ο Δήμαρχος να δει με τις υπηρεσίες, μαζί 

με εσάς κ. Κορωνά να δει με την Π.Ε., με την Περιφέρεια και με τους άλλους Δήμους, δεν μπορείτε 

να αγνοήσετε τους άλλους Δήμους. Δεν θα μ’ άρεσε καθόλου σας το ξαναλέω, και δεν θα άρεσε 

στον κόσμο της Ημαθίας να έβλεπε μια κόντρα του Δημάρχου προσωπικά ή του Δ. Βέροιας με το 

Δ. Νάουσας της Αλεξάνδρειας ή και την Περιφέρεια και με τους άλλους φορείς.  

Έγινε μια συνάντηση, ξέρω ήταν παρών και ο σεβασμιότατος. Ποια είναι η θέση και της 

Μητρόπολης; Παίζει σημαντικό ρόλο και η Μητρόπολη. Άρα δεν είναι το αλάτι της γης αυτό το 

πρόγραμμα. Δεν είναι κόβουμε κάθε συνεργασία για να διεκδικήσουμε τι; Έχει ο Δήμος την 

ευχέρεια, έχει και τις υπηρεσίες, βοήθησε κόσμο, έχει το κοινωνικό παντοπωλείο, έχει το 

φαρμακείο, έχει το ιατρείο, μην το βλέπουμε στενά, εγώ δεν το έκανα ποτέ, δίναμε 3.500 

οικογένειες δεν ξέρω ούτε έναν, κακώς  δεν το έκανα ποτέ, με τον πόνο του αλλουνού πρέπει να 

παίζουμε; Δηλ. αν το μυαλό μας είναι να έχουμε εμείς τη διαχείριση να έχουμε αυτό δεν βγάζει 

πουθενά.  

Δεν αξίζει τον κόπο για αυτό το πρόγραμμα να συγκρουστούμε με τους άλλους Δήμους, 

τους κοινωνικούς φορείς, την Π.Ε. και την Περιφέρεια. αν καθίσετε κάτω είμαι σίγουρος ότι θα τα 

βρείτε και θα πάμε ενωμένοι σε ένα πρόγραμμα που θα μπορούμε να το υλοποιήσουμε.  

Εγώ σας λέω ότι μπορεί να το υλοποιήσει το πρόγραμμα και ο Δ.Βέροιας αν υπάρχει καλή 

συνεργασία να έχει, την ευθύνη η Περιφέρεια, η Π.Ε. γιατί εκεί θα πάει τελικά, άρα γιατί αυτή η 

κόντρα και αυτή η διαμάχη λοιπόν; Και με τη Π.Ε. και με την Περιφέρεια και με τους άλλους 

Δήμους;  

Το ξαναλέω αν έτσι όπως έρχεται η πρόταση να το υλοποιήσει μεμονωμένα ο Δ. Βέροιας 

γιατί έτσι θέλετε να αποφασίσετε, αποφασίστε μόνοι σας, γιατί εγώ πιστεύω η απόφαση αυτή δεν 

συμφέρει και δεν θα εξυπηρετεί τα συμφέροντα του ευρύτερου Δ. Βέροιας. 

Μπέκης: Να πω ότι δεν μπορώ να εξηγήσω με λογικά επιχειρήματα, αντικειμενικά κατά 

κάποιον τρόπο αυτή τη διαφωνία, ας μην την πούμε κόντρα, ανάμεσα σε ποιον φορέα τοπικής 

αυτοδιοίκησης  να αναλάβει ένα πρόγραμμα που είναι πολύ σημαντικό.  

Διαβλέπω, μπορεί να κάνω και λάθος, διαβλέπω όμως πολιτικά κριτήρια, πολιτικές 

διαφωνίες που έχουν προέκταση και σε αυτό και το αγκαλιάζουν. Θα ξεφύγω από αυτές τις 

πολιτικές διαφωνίες, θα μιλήσω για το Δ. Βέροιας την πόλη και όσο ξέρω.  

Ξέρω ότι αυτά που είπε ο κ. Κορωνάς για τις δομές του Δήμου υπάρχουν, είναι υπαρκτά. 

Για την Περιφέρεια δεν ξέρω, μπορεί να μην ξέρω εγώ και να υπάρχουν, αλλά δεν ξέρω. Ξέρω 

επίσης για το Δ. Βέροιας, για την πόλη της Βέροιας και εν μέρει για τη Νάουσα και εν μέρει για την 

Αλεξάνδρεια και πιστεύω ότι θα παίξουν σημαντικό ρόλο κ.Κορωνά και άλλους κοινωνικούς 

φορείς που θα μπορούσαν και θα πρέπει να κληθούν στην περίπτωση που πάρει ο Δήμος το έργο να 

συνδράμουν. Ξέρω ότι μπορεί να συνδράμει η ομάδα αλληλεγγύης.  

Ξέρω ότι μπορούν να συνδράμουν οι «ενεργοί πολίτες», ξέρω ότι μπορεί να συνδράμουν το 

«ανθρώπινο δυναμικό» και μια σειρά άλλων, σε άλλες τέτοιες συλλογικότητες που είναι 

σημαντικές.  

Επίσης και στην Αλεξάνδρεια υπάρχουν τέτοιες συλλογικότητες, υπάρχει και εκεί 

κοινωνικό παντοπωλείο και στη Νάουσα, γιατί σχεδόν σε όλες τις πόλεις αυτά τα χρόνια που 

πέρασαν αναπτύχθηκαν τέτοιες συλλογικότητες.  

Δεν θα μπω λοιπόν σε αυτή τη διαμάχη και δεν θα προσπαθήσω να πάρω το μέρος κανενός. 

Θα πω αυτό που πιστεύω εγώ σαν αντίληψη.  

Σαν αντίληψη πιστεύω ότι τέτοιες πρωτοβουλίες πρέπει να αναλαμβάνονται και να 

εκδηλώνονται από τα στοιχειωδέστερα οργανωμένα τμήματα κάθε κοινωνίας. Και το 

στοιχειωδέστερο οργανωμένο τμήμα κάθε κοινωνίας αυτή τη στιγμή που εκφράζεται θεσμικά είναι 

η πρωτοβάθμια τοπική αυτοδιοίκηση. Είναι οι Δήμοι δηλαδή. Γιατί; Γιατί οι Δήμοι είναι πολύ πιο 

κοντά στους πολίτες τους, γιατί τους Δήμους μπορούμε πολύ πιο εύκολα να τους ελέγξουμε αν θα 

κάνουν σωστά ή όχι τη δουλειά τους, αν θα υπάρχουν ατασθαλίες παραλείψεις, λάθη κλπ. ενώ την 

Περιφέρεια, συγχωρέστε με, θα την ελέγχουμε πολύ πιο δύσκολα.  



Δεύτερον, νομίζω ότι οι Δήμοι, λόγω και μεγέθους θα είναι πιο λειτουργικοί, γιατί όσο 

μεγαλώνει το μέγεθος τόσο η δυσλειτουργία γίνεται πολύ  μεγαλύτερη.  

Επίσης ένα τρίτο, που έχει σχέση με το πρώτο που είπα, είναι ότι εύκολα μπορούμε να 

ελέγχουμε  και αν τα κριτήρια τηρήθηκαν, και πόσο τηρήθηκαν από τους Δήμους για τους 

δικαιούχους που θα έχουν τη συγκεκριμένη ωφέλεια.  

Γι’ αυτούς τους λόγους λοιπόν εμείς θα την υποστηρίξουμε αυτή την πρόταση. Όμως σε 

καμιά περίπτωση δεν την υποστηρίζουμε, σε αντίθεση με την Περιφέρεια, όπου νομίζουν ή 

μπορούν ή τελικά αναλάβουν οι Περιφέρειες το πρόγραμμα, θα βοηθήσουμε. Νομίζω όμως το πιο 

σωστό για τους λόγους που είπα είναι να αναλάβει το πρόγραμμα ο Δήμος, και οι υπόλοιποι Δήμοι 

δηλαδή, εκτός και αν δεν θέλουν. 

Μαρκούλης: Πρόεδρε, κες και κοι σύμβουλοι, το λυπηρό σε αυτή την ιστορία είναι ότι 

μιλούμε για τη διαχείριση της φτώχιας, ενός κοινωνικού φαινομένου, το οποίο έχει γίνει έντονο τα 

τελευταία πέντε χρόνια και έχει αναφορά στο ποσοστό ανεργίας που έχει ανέρθει στο 30% περίπου 

στην ελληνική επικράτεια, στους ανθρώπους που είναι κάτω από το όριο της φτώχιας και 

ανέρχονται περίπου στο 1.500.000 ενεργού πληθυσμού. Έχει αναφορά στην εγκληματικότητα η 

οποία έχει δημιουργηθεί συνέπεια αυτών των δεδομένων. Έχει αναφορά στα διάφορα φαινόμενα 

που έχουν δημιουργηθεί σε σχέση με την αντιμετώπιση δήθεν αυτών των φαινομένων, όπως για 

παράδειγμα μια μισαλλοδοξία σε σχέση με τους αλλοδαπούς. Έχει αναφορά στα φαινόμενα που 

έχουν αναπτυχθεί στο ελληνικό κοινοβούλιο έτσι ώστε σήμερα να δημιουργούνται συνθήκες, οι 

οποίες ευνοούν τη γέννηση και την ανάπτυξη πολιτικών κομμάτων τα οποία εν πάση περιπτώσει 

δεν θα είχαν σε άλλες περιόδους τέτοια εξέλιξη.  

Βέβαια αυτό το οποίο έχω διαπιστώσει από τις απαντήσεις που λάβαμε είναι ότι το αίτημα 

του Δ. Βέροιας δεν υποστηρίζεται από κανένα άλλο κοινωνικό φορέα. Και βεβαίως αυτό το οποίο 

διαπίστωσα από την απάντηση που έδωσε ο Δήμαρχος είναι ότι τελικά είναι σε διεργασίες οι 

υπόλοιποι φορείς για το τι τελικά θα επιλέξουμε.  

Βέβαια εδώ πέρα βλέπω ότι το πρόβλημα εμφανίζεται να έχει δυο διαφορετικές αναγνώσεις, 

ενώ η ανάγνωση είναι μία. Το βασικό ζητούμενο είναι πως θα επιλυθεί το πρόβλημα το οποίο έχει 

δημιουργηθεί. Αν με ρωτάτε προσωπικά θεωρώ ότι η δράση αυτή είναι εσφαλμένη υπό την έννοια 

ότι περισσότερο θα προσέφερε η παροχή ενός βοηθήματος σε κάποιους ανθρώπους έτσι ώστε 

εθελοντικά να δίνουν την εργασία τους προκειμένου να γίνονται και κάποιες αναπτυξιακές 

προσπάθειες από τους Δήμους, από τις Περιφέρειες, αν θέλετε την προσωπική μου άποψη, παρά 

αυτή την ελεημοσύνη εν πάση περιπτώσει, που προσπαθεί να επιβάλει αφ’ ενός η Ε.Ε., διότι περί 

τούτου πρόκειται, και αφ’ ετέρου οι κυβερνήσεις, γιατί αυτό είναι πρόγραμμα του Δεκεμβρίου του 

2014, όταν η πολιτική ηγεσία ήταν διαφορετική.  

Αυτό το οποίο φρονώ ότι πρέπει να κάνουμε με αυτά τα δεδομένα, είναι να φροντίσουμε 

έτσι ώστε να υπάρξει σύγκλιση. Για να υπάρξει σύγκλιση θα πρέπει καταρχάς να γίνει διάλογος και 

ο διάλογος να είναι έντονος. Εγώ δεν μπορώ να καταλάβω για ποιο λόγο να υπάρχουν δυο 

διαφορετικές απόψεις για το ίδιο ζήτημα και δύο διαφορετικοί φορείς, δύο διαφορετικά υποκείμενα 

(να μην παρεξηγηθεί ο όρος) εκτελέσεως του συγκεκριμένου προγράμματος. Γιατί πρέπει να το 

κάνει ο Δήμος ή η Περιφέρεια; Γιατί δεν μπορούμε να βρούμε την κοινή συνισταμένη, να 

επιδιώξουμε τη σύγκληση μιας κοινής συνεδρίασης του δημοτικού και περιφερειακού συμβουλίου, 

έτσι ώστε η πρότασή μου κατατείνει σε αυτό, να υπάρξει μια κοινή συνεδρίαση. Να δούμε εν πάση 

περιπτώσει τι μας χωρίζει, γιατί νομίζω ότι δεν μας χωρίζει τίποτα, ούτε με την Περιφέρεια ούτε με 

τους υπόλοιπους φορείς ούτε με τους υπόλοιπους Δήμους στην Ημαθία, ούτε με το Δ. Νάουσας, 

ούτε με τον Δ. Αλεξάνδρειας. Και εν πάση περιπτώσει για να χρησιμοποιήσω και μια έκφραση του 

κ. Κορωνά αν εμείς έχουμε τη γνώση αυτό ας μεταλαμπαδευτεί και στους υπόλοιπους Δήμους. 

Νομίζω ότι αυτό είναι το πλέον φρόνιμο, θα πρέπει το συμβούλιο να πάρει απόφαση να 

αναβάλουμε, να ζητήσουμε την κοινή συνεδρίαση με τον εκπρόσωπο της Περιφέρειας που 

διαχειρίζεται τη συγκεκριμένη δράση, ως επίσης και με τον Αντιπεριφεριάρχη και τους αρμόδιους 

περιφερειακούς συμβούλους. 

Μελιόπουλος: Ξεκινώντας την τοποθέτηση μου, θέλω να πω αρχικά το εξής: Στην περιοχή 

μας, μάλλον εδώ στο Δήμο ερίζει για τη διαχείριση του προγράμματος ο Δήμος και η περιφέρεια, 

κάτι τέτοιο φαίνεται να γίνεται πανελλαδικά. Πάνω στα αποκαΐδια και στα ερείπια που αφήνει ο 



καπιταλιστικός δρόμος ανάπτυξης, Δήμοι και περιφέρειες ερίζουν για το ποιος θα διαχειριστεί 

κάποια κονδύλια, ψίχουλα από την Ε.Ε. γιατί ερίζουν;  

Ο στόχος και ο σκοπός είναι προφανείς, για να συνταχθούν οι ωφελούμενοι όπως τους 

αποκαλούμε ένα μέρος από τα φτωχότερα στρώματα το λαού μας στις πολιτικές ή της δείνα 

περιφέρειας ή του τάδε Δήμου, να ακολουθούν τη διοίκηση του Δήμου ή τη διοίκηση της 

περιφέρειας.  

Ο στόχος συνολικά αυτού του προγράμματος και σε αυτό θέλω να σταθώ, παρά τις διαμάχες 

που γίνονται δεν είναι κανένας άλλος παρά η διασφάλιση μιας κοινωνικής συνοχής για την 

απρόσκοπτη συνέχιση της αντιλαϊκής πολιτικής που προανέφερα που μετατρέπει τα στοιχειώδη 

αγαθά, τα στοιχειώδη αγαθά είναι αυτά για να ζήσει ένας άνθρωπος το ζητούμενο, δεν έχει γίνει και 

καμιά κουβέντα ότι με αυτό τον τρόπο υποβαθμίζονται πλήρως οι κοινωνικές δομές του Δήμου στις 

οποίες θα μπορούσαν να κατευθυνθούν έστω και αυτά τα ελλειπή κονδύλια προς τα εκεί και μέσα 

από ένα διαφανές σύστημα ελέγχου αυτών των κονδυλίων και των σχετικών διαδικασιών 

διακίνησης και προμήθειας  των προβλεπόμενων αγαθών να κατευθυνθούν στους ωφελούμενους. 

Αντίθετα μέσα από αυτή την κοινωνική σύμπραξη, τις κοινωνικές συμπράξεις προβλέπεται η 

συμμετοχή της εκκλησίας, ΜΚΟ και με ότι σημαίνει αυτό να κατευθυνθούν τα κονδύλια. Για τους 

λόγους αυτούς θα το καταψηφίσω αυτό το πρόγραμμα. 

Γουλτίδης: Πρόεδρε με κάλυψε ο κ. Μαρκούλης, είμαι στη γραμμή πλεύσης της πρότασής 

του, λένε και μια παροιμία: «Όταν μαλώνουν τα βουβάλια την πληρώνουν τα βατράχια». Έχουμε 

δύο φορείς οι οποίοι ερίζουν ποιος θα πάρει το πρόγραμμα.  

Συμφωνώ με τον κ. Μαρκούλη, να κατέβουμε σε μια κοινή συνισταμένη γιατί  από ότι 

κατάλαβα και από τις απαντήσεις, στην Περιφέρεια Κ. Μακεδονίας φαίνεται μόνο ο Δ. Βέροιας 

«να αυτονομείται» για το πρόγραμμα. Δεν κατάλαβα ότι υπάρχει σε άλλη περιφερειακή ενότητα 

κάποιος άλλος Δήμος να θέλει να πάρει το πρόγραμμα. Γιατί ξέρουμε πως είναι αυτά τα 

προγράμματα και η ερώτηση που έκανα πως θα γίνει η αξιολόγηση; Αλλιώς είναι κ. Κορωνά να 

καταθέσει ένας Δήμος σκέτος και αλλιώς να είσαι σαράντα δύο Δήμοι μαζί και να καταθέσεις ένα 

πρόγραμμα, να είσαι σίγουρος από την εμπειρία δεν θα σου δώσουνε θα δώσουν στους σαράντα 

δύο. Αλλά αν πάει σαν περιφέρεια, τρεις με τις Π.Ε. ενωμένες, σίγουρα θα πάνε εκεί που είναι 

ενωμένες και δεν θα το δώσουν σε μας.  

Εγώ ενστερνίζομαι την θέση του κ. Μαρκούλη, να το αφήσουμε το θέμα να δούμε τι γίνεται 

με το περιφερειακό συμβούλιο, να βρούμε μια κοινή συνισταμένη, γιατί βλέπω ούτε οι άλλοι Δήμοι 

Αλεξάνδρειας και Νάουσας είναι όμοροι μαζί μας, δεν συντάσσονται, οπότε για να μην έχουμε 

αυτό το αποτέλεσμα καλύτερα να βρούμε αυτή τη θέση μαζί τους, να μιλήσουμε να δούμε πως 

μπορούμε να βρούμε μια κοινή συνισταμένη. 

Αποστολόπουλος: Πρόεδρε, αγαπητοί συνάδερφοι, εδώ έχουμε την ευτυχή συγκυρία να 

έχουμε την αλλαγή της διακυβέρνησης της χώρας κα την ευτυχή συγκυρία να αναλάβει τις τύχες 

του τόπου μια αριστερή κυβέρνηση, έχει χρόνια να γίνει αυτό το πράγμα. Επομένως δεν θα έπρεπε 

να μας χωρίζουν και να ερίζουμε ποιος θα υλοποιήσει το πρόγραμμα και ποιος δεν θα το 

υλοποιήσει.  

Θα έπρεπε η Περιφέρεια, η οποία δεν έχει την οργανωτική δομή δυστυχώς, να χαιρετίσει 

την πρωτοβουλία του Δ. Βέροιας που έχει την διαχειριστική αυτάρκεια και την οργανωτική δομή 

και τις κοινωνικές υποδομές και την οργανωτικότητα σε τέτοιου είδους πρωτοβουλίες γιατί έχει 

κοινωνικές υποδομές όπως είναι το κοινωνικό παντοπωλείο, έχει έμπειρο στελεχιακό δυναμικό να 

στελεχώσει τέτοιου είδους υποδομές όπως είναι το «Βοήθεια στο σπίτι» και άλλες δράσεις που ήδη 

υλοποιούνται και θα έπρεπε να τις χαιρετήσει ώστε αυτές οι δομές να ενισχυθούν και να υπάρξει 

και η ψυχοκοινωνική στήριξη των ατόμων και των ευπαθών ομάδων και η ενίσχυσή τους και η 

εμβάθυνση του κοινωνικού κράτους. Γιατί θα έπρεπε προς αυτή την κατεύθυνση να κινούμαστε 

όλοι και εκεί θα κριθούμε όλοι, αυτό είναι και το διακύβευμα το μεγάλο της εποχής, γιατί ήρθε η 

ώρα να αποκτήσουμε πλέον τη κοινωνική διαχειριστική αυτάρκεια και την αυτονομία μας ως 

κύτταρα πρωτογενή που είναι ο Δ. Βέροιας και οι Δήμοι γενικότερα και αυτοί θα πρέπει να 

διαχειρίζονται όλα αυτά τα κονδύλια γιατί είναι πιο κοντά στους πολίτες και στους δημότες και δεν 

θα πρέπει να είμαστε απλοί διεκπεραιωτές των κεντρικών πολιτικών επιλογών. Ιδού λοιπόν το 

πεδίο δόξας λαμπρό για όλους μας.  



Εμείς και ως προεδρείο με τον πρόεδρο και ως διοικητικό συμβούλιο της ΚΑΠΑ με 

πρόεδρο τον κ. Κορωνά θα φέρουμε προτάσεις και με άλλους συμβούλους της πλειοψηφίας και της 

αντιπολίτευσης. Συνεργαζόμενοι θα φέρουμε πάρα πολλές προτάσεις προς την κατεύθυνση 

ενίσχυσης κοινωνικών υποδομών του Δήμου γιατί είναι ένα πάρα πολύ σημαντικό και φλέγον 

ζήτημα και θα κινηθούμε προς αυτή την κατεύθυνση εμβάθυνσης του κοινωνικού κράτους, γιατί 

αυτό ενδιαφέρει τους πολλούς πολίτες.  

Πατσίκας: Θα ξεκινήσω με ένα σχόλιο γιατί εδώ ανοίγουμε πολιτικά το θέμα, ακούμε 

πρωτοφανή πράγματα, λέμε για αυτάρκεια και αυτονομία των κοινοτήτων κλπ. αλλά με τα λεφτά 

της Ε.Ε. και τι θα μας δώσει; 

Πρόεδρος: Κάνετε το ίδιο λάθος, αναφέρεστε σε πρωτομιλίες και επαναλαμβάνετε το ίδιο 

λάθος… προηγουμένως τις είπε κάποιος. 

Πατσίκας: Το ολοκληρώνω, δεν μπορούμε να εκφραζόμαστε έτσι και τι να λέμε για να 

ευχαριστούμε την Ε.Ε. για τη σακούλα, δηλ. είναι πρωτοφανή.  

Προσωπικά θα ψηφίσω λευκό και ο λόγος είναι ο εξής: Εδώ βρισκόμαστε εν μέσω μιας 

επικοινωνιακής διαμάχης για τη μαρκίζα, ποιον θα γράψει η μαρκίζα. Από ότι απάντησε ο 

Δήμαρχος και ο κ. Κορωνάς δεν υπάρχει κίνδυνος για τους ωφελούμενους, είτε ο ένας είτε ο άλλος 

ο κόσμος που το δικαιούται θα την πάρει τη σακούλα, έτσι; Γιατί για σακούλα μιλάμε. Αυτό 

ακριβώς θα έλεγα τώρα, λέμε να τεθεί ο Δήμος μας επικεφαλής εταίρος.  

Ανέφερε ο Δήμαρχος παραδείγματα από Δήμους στην Αττική που είναι ο Δήμος 

επικεφαλής άλλων πέντε έξι δήμων. Εμείς εδώ επικεφαλής του εαυτού μας, έτσι; Δεν είμαστε 

επικεφαλής της Αλεξάνδρειας και της Νάουσας. Το δια ταύτα επαναλαμβάνω. Τέτοια 

προγράμματα θα δούμε πολλά, το νέο ΕΣΠΑ, όλα τα δισεκατομμύρια που θα δαπανήσει η Ε.Ε. θα 

είναι για την κοινωνική πολιτική, για την ανεργία κλπ. είναι κακό δείγμα να ξεκινάμε στο πρώτο 

που έρχεται μπροστά μας με μία διαμάχη άνευ ουσίας με την Περιφέρεια.  

Το σωστό θα είναι όλοι μαζί να πάμε, με ένα πνεύμα συνεργασίας, και να πούμε και το 

άλλο, δεν έχει δομές η περιφέρεια, κ. Κορωνά το αναλαμβάνει ο Δ.Βέροιας και το πολύ καλά 

οργανωμένο τμήμα που έχουμε και προΐσταται το ΚΑΠΑ. Τι θα κάνει θα πάει και στην 

Αλεξάνδρεια; Θα πάει και στη Νάουσα για να εξυπηρετήσει όλους τους ωφελούμενους; Άρα 

ξαφνικά μήπως δεν επαρκεί μόνο το ΚΑΠΑ; Είναι εις βάρος της λειτουργίας του Δήμου. Συνεπώς 

ο μόνος δρόμος είναι η συνεργασία, αυτό πρέπει να καταλάβουμε. Λίγο νερό στο κρασί μας όπως 

είπε και ο Μητροπολίτης, δεν είναι θέμα να παίζουμε ποιος θα είναι στη μαρκίζα πρώτο όνομα. 

Μαυροκεφαλίδης: Συνάδελφοι προφανέστατα δεν υπάρχει ούτε καπρίτσιο ούτε θέμα 

μαρκίζας.  

Ο Δ. Βέροιας σε ένα χρόνο αρκετά μακρινό θα έλεγα, πριν οχτώ χρόνια, διαβλέποντας και 

διαισθανόμενος το τι έρχεται προέταξε να στήσει ένα κοινωνικό δίχτυ.  

Από τα πρώτα πράγματα που ασχολήθηκε εκείνη την περίοδο ο Δήμος ήταν να στήσει 

κοινωνικό παντοπωλείο το οποίο διέθετε στους ωφελούμενους τρόφιμα, ρούχα, υπόδηση, μικρά 

σκεύη, οικιακές οικοσκευές. Έστησε το δημοτικό ιατρείο, αργότερα το συμβουλευτικό κέντρο. 

Βοήθησε σε πρώτο χρόνο άλλες ομάδες ανθρώπων που σύμπτυξαν συλλόγους και σωματεία, όπως 

είναι η «Πρωτοβουλία για το παιδί», το ίδρυμα Ζωγιοπούλου, παραχώρησε στέγη και στον Έρασμο 

και στην «Πρωτοβουλία» και αργότερα σπίτι στη Βεργίνα.  

Φιλοξενεί το ΚΟΙΣΠΕ, τον κοινωνικό συνεταιρισμό περιορισμένης ευθύνης για άτομα με 

προβλήματα ψυχικής υγείας. Διαθέτει από τη δωρεά της Καραναστάση συμβουλευτικό κέντρο 

άρτια οργανωμένο.  

Οι πρωτοβουλίες και το στίγμα που έδωσε ο Δ. Βέροιας οχτώ χρόνια πριν έχει ακουστεί και 

έξω από τη χώρα μας. Η πρώην Δήμαρχος, θα θυμάστε οι παλαιότεροι ότι πήγε στο ELISAN για να 

μιλήσει για το μοντέλο της Βέροιας. Άρα γιατί να έχουμε την ηττοπάθεια ή τη χαμηλή 

αυτοεκτίμηση να πάρουμε την πρωτοβουλία, γιατί πέρα από τις εκατοντάδες των ωφελούμενων 

που αναφέρει ο κ.Κορωνάς έχουμε και 3.500 προνοιακούς ωφελούμενους και να αναφέρω όλα 

αυτά ποτέ δεν δέχθηκαν κριτική αρνητική. Γιατί το κοινωνικό παντοπωλείο λειτουργεί κάτω από 

ένα εγκεκριμένο κανονισμό λειτουργίας που με ευλάβεια τηρεί και υποστηρίζει το δυναμικό μας. 

Ωφελούμενοι έχουν καταστεί όσοι είχαν τα κριτήρια που έβαζε αυστηρά ο κανονισμός και κάτω 

από κοινωνική έρευνα  για τον καθένα ξεχωριστά. Θα είναι άδικο για το Δήμο να έχουμε την 



ηττοπάθεια ή να μιλάμε ότι είναι από ένα καπρίτσιο ή μας ενδιαφέρει κάτι άλλο. Το οφείλουμε 

λοιπόν στους δημότες μας και επειδή μια αναφορά έκανε κάπου ο γραμματέας και χάρη στην αρχή 

της διοίκησης το κοντινότερο πολιτικό σώμα που γνωρίζει την κοινωνία λοιπόν είναι οι Δήμοι, 

είναι το Δ.Σ. Δεν κατάλαβα λοιπόν γιατί να περνάει στη σκέψη μερικών αυτή η κόντρα. Δεν είναι 

κόντρα, θα κάνουμε και εμείς την πρότασή μας θα αξιολογηθεί και όποια είναι η … αυτή θα 

προκριθεί. Δεν τίθεται θέμα λοιπόν και βεβαίως αν προκριθεί της αντιπεριφέρειας οφείλουμε να τη 

στηρίξουμε. Αν εγκριθεί το δικό μας οφείλουν και εκεί να κάνουν το ίδιο. Και αν εγκριθούν και οι 

δύο θα τρέξουν και οι δύο, δεν υπάρχει κανένα πρόβλημα, καμία αντιπαράθεση. Σ’ αυτά τα 

ζητήματα δεν είναι έντιμο να παίζουμε με τον πόνο των συμπολιτών μας. Και προφανέστατα δεν θα 

λύσουμε όλα τα ζητήματα των ανθρώπων. Τα ζητήματα τα λύνει η κεντρική πολιτειακή κυβέρνηση 

με τομές με ανατροπές με ανάπτυξη. Σε αυτή την περίοδο που πραγματικά λείπουν τα στοιχειώδη 

ας κάνω μια προσωπική αναφορά στον κ. Μελιόπουλο, μέχρι να μας προκύψει ο μετασχηματισμός 

της κοινωνίας δεν θα πεθάνουμε τους συμπολίτες. Όπου μπορούμε θα προστρέξουμε. 

Λυκοστράτης: Συνάδελφοι πιστεύω ότι αυτή η απόφαση πρέπει να είναι ομόφωνη. Δεν 

πιστεύω ότι οι σύμβουλοι θέλετε κάτι άλλο.  

Τουλάχιστον αυτό που ακούσαμε εδώ μέσα είναι ότι οι σύμβουλοι θέλουμε να υλοποιηθεί 

το πρόγραμμα, να μην χάσουμε ωφελούμενους. Να υλοποιηθεί σε σωστές δομές. άρα εμείς τι 

έχουμε στην προκειμένη περίπτωση; Μέσα από την προκήρυξη του προγράμματος δεν θα χαθεί 

κανένας ωφελούμενος, ένα αυτό. Μέσα από την προκήρυξη του προγράμματος προκύπτει ότι οι 

μοναδικοί που έχουν τις δομές, την εμπειρία, είναι ο Δ.Βέροιας για να υλοποιήσει το συγκεκριμένο 

πρόγραμμα.  

Εξάλλου και ο κ. Καραπαναγιωτίδης το είπε ότι το πρόγραμμα θα το υλοποιήσει ο Δ. 

Βέροιας. Δηλ. ερχόμαστε να υλοποιήσουμε ένα πρόγραμμα στις δομές μας, εγώ αυτό κατάλαβα 

τουλάχιστον ότι ο Δ. Βέροιας θα το υλοποιήσει, εγώ έτσι το κατάλαβα. 

Πρόεδρος: Είδα να αναφέρεστε ονομαστικά, ότι προκαλείτε ένα διάλογο χωρίς αιτία; Θα 

σας παρακαλέσω να σέβεστε και εσείς τον κανονισμό. 

Λυκοστράτης: Ειπώθηκε… δεν είπα κάτι, δεν είναι θέμα ότι υπάρχει μια κόντρα ή 

οτιδήποτε άλλο. Πρέπει να υλοποιήσουμε το πρόγραμμα αυτό, μπορούμε να το υλοποιήσουμε και 

έχουμε όλες τις δομές. Άρα η απόφαση πρέπει να είναι ομόφωνη.  

Πρόεδρος: Δυο λέξεις δικαιούμαι και εγώ να πω, παρόλο που απόλυτα θα έλεγα ότι, άκουσα 

όλους τους άλλους αλλά καλύφθηκα από τον κ. Μαυροκεφαλίδη, αλλά θέλω και εγώ να τονίσω με 

τη σειρά μου ότι, για ποια κόντρα μιλάμε; Δεν είναι άξιο του εαυτού μας να πούμε ότι είμαστε σε 

κόντρα με την Περιφέρεια για να αναλάβουμε ένα πρόγραμμα. Γιατί επιμένουμε όμως αν δεν είναι 

κόντρα; Όταν τρία αυτοκινητάκια του Δήμου εξυπηρετούν 700 άτομα κατά την ημερήσια φροντίδα 

περιφερόμενοι σε όλο το Δήμο. Όταν το κοινωνικό ταμείο εξυπηρετεί 600 άτομα καταγεγραμμένα 

όπως τα περιέγραψε ο κ. Μαυροκεφαλίδης. Όταν υπάρχει η ημερήσια φροντίδα, όχι μόνο η 

βοήθεια στο σπίτι. Όταν εδώ και χρόνια και τρεις φορές το χρόνο το κοινωνικό ταμείο με το ΚΑΠΑ 

σήμερα, ντύνει τρεις φορές το χρόνο τις οικογένειες αυτών των ευπαθών ομάδων πληθυσμού. Θα 

ήταν πάρα πολύ καλό, αν μπορούσα θα ήταν πολύ επίκαιρο να δείτε ότι και μέχρι βίντεο 

τραβήξαμε με τους τσιγγάνους για την κατάσταση που είναι. Θα ήταν πάρα πολύ καλό να 

αναφερθεί ότι σήμερα πάνε πενήντα τσιγγανάκια σε σχολείο με προσπάθειες του Δήμου αφού 

πρώτα κατάφερε να τα προπαιδέψει μέσα σε αντίσκηνο στρατιωτικό έτσι ώστε να μπουν στην 

εκπαιδευτική διαδικασία και σήμερα να τα μοιράσει σε τέσσερα πέντε σχολεία μετά από 

προσπάθεια γιατί με το ρατσισμό μας δεν τα δεχόμαστε. Όταν λοιπόν έχει τόσο βαθιές δομές γιατί 

μιλάμε για ανταγωνισμό με την Περιφέρεια; Είναι ανάξιο να το συζητάμε, δεν έχει καμία σχέση με 

αυτό το πράγμα, τουλάχιστον όσο με αφορά, αλλά πιστεύω και για τους υπόλοιπους.  

Άρα αν σκεφτεί κανείς παίρνοντάς το ο Δ. Βέροιας με όλες αυτές τις δομές ως ένα κύτταρο 

που είναι κοντά στον πολίτη, πιο κοντά στον πολίτη δεν έχει, εκεί θα απευθυνθεί ο πολίτης για τα 

παράπονά του. Αν λοιπόν αυτός ο Δήμος αποφύγει τη γραφειοκρατική δομή του επιπλέον, που 

επιπλέον θα υπάρχει, έτσι ώστε να δημιουργείται μια επιπλέον τροχοπέδη στην όλη λειτουργία του 

προγράμματος, άσχημο είναι να το πάρει ο ίδιος; Είναι ανταγωνισμός αυτός; Ασφαλώς και δεν 

είναι ανταγωνισμός. Δεν έχει καμία σχέση με τη λογική ότι βγήκαμε σε αντιπαράθεση. Ο λόγος 



είναι ότι έχουμε απόλυτη πεποίθηση ότι θα εξυπηρετηθεί καλύτερα το πρόγραμμα μέσα από αυτή 

την πρόταση που υποβάλουμε και τίποτα περισσότερο. 

Δήμαρχος: Να πω δυο λόγια και εγώ. Έγινε την προηγούμενη εβδομάδα μια συνάντηση με 

πρωτοβουλία του Μητροπολίτη μεταξύ των τριών δημάρχων και του Αντιπεριφεριάρχη. Όταν 

ζητήθηκαν τα επιχειρήματα από το Μητροπολίτη ο Αντιπεριφεριάρχης είπε αν υπήρχε έστω και 

ένας νομός στην Κ.Μακεδονία που δεν το έκανε η Περιφέρεια εγώ θα έκανα πίσω. Για την 

Κ.Μακεδονία θα το κάνει η Περιφέρεια. Αυτό προφανώς είπα εγώ ότι δεν μπορεί να είναι 

επιχείρημα. Επιχείρημα για μας είναι ότι έχουμε τα ουσιαστικά προσόντα για να το κάνουμε ενώ η 

Π.Ε. δεν τα έχει.  

Απευθυνόμενος με σοβαρό τρόπο αλλά χωρίς να το εννοώ στο Μητροπολίτη του είπα το 

εξής και παρακαλώ προβληματιστείτε. Σεβασμιότατε το καλοκαίρι τα «Παύλεια» θα τα 

οργανώσουμε εμείς. Δεν συνεχίζω, σταματάω εδώ. 

Κορωνάς: Εγώ θα συμφωνούσα με την άποψη του κ.Μελιόπουλου και του κ.Πατσίκα για το 

πρόγραμμα αυτό ότι είναι για τη σακούλα.  

Θεωρούσα ότι θα ήταν καλύτερο να υπάρχει ένα πρόγραμμα το οποίο θα μάθει τους 

ανθρώπους όχι να τους δίνει ψάρια απλώς να τα ψαρεύουν αλλά αυτό δυστυχώς είναι μια θεωρία 

που αυτή τη στιγμή δεν είναι υλοποιήσιμη. Έχουμε ένα πρόγραμμα που κάνει συγκεκριμένα 

πράγματα.  

Εμείς έχουμε τη δυνατότητα να το καταγγείλουμε αυτό και να πούμε ότι δεν μετέχουμε; 

Σαφώς και όχι, διότι αυτή η ενέργεια η δική μας θα στεναχωρήσει πάρα πολλούς ανθρώπους που 

περιμένουν από εδώ να έχουν κάποιο όφελος. Είναι πολύ λογικό αυτό.  

Από εκεί και έπειτα δεν ξέρω η νέα κυβέρνηση τι θα σκεφτεί για το πρόγραμμα αυτό, είναι 

κάτι το οποίο δεν το ξέρει κανένας. Από όλη τη συζήτηση κ.Καραπαναγιωτίδη κατάλαβα την 

τοποθέτηση σας και θα συμφωνήσω μαζί σας ότι οι υπόλοιποι Δήμοι δεν έρχονται μαζί μας διότι 

θεωρούν κινούμενη από κάποια συμπλεγματικά κριτήρια όπως τα βάλατε εσείς, δεν θα έρθουν μαζί 

μας επειδή είμαστε καλύτεροι εμείς. Συγνώμη αυτό είναι κάτι για το οποίο πρέπει να απολογηθεί ο 

εκάστοτε Δήμαρχος Νάουσας και Αλεξάνδρειας. Αν έρθει με τον καλύτερο, ποιοτικότερο με βάση 

αυτά που αναφέραμε και προτιμάει να πάει με κάποιον που δεν έχει τις δομές για λόγους 

συμπλεγματικούς γι’ αυτό δεν θα απολογηθεί ο Δήμαρχος Βέροιας ούτε η Δημοτική Αρχή. Είναι 

κάτι που πρέπει να προβληματίσει τους ίδιους τους δημότες της Νάουσας.  

Και να σας πω και κάτι άλλο; Γιατί ο Δ. Αλεξάνδρειας, ο Δ. Νάουσας δεν έχει την ίδια 

ευσυνειδησία δεν δίνει τα κοινωνικά επιδόματα και αφήνει τους δημότες τους κάθε μήνα να 

πηγαίνουν στο Μακροχώρι να αλλάζουν δυο αστικά προκειμένου να πάρουν το επίδομα της 

Πρόνοιας; Αυτό είναι κάτι το οποίο τους αρέσει; Τους βολεύει; Θεωρώ πως όχι, αλλά επειδή δεν 

μπορούν να εξυπηρετήσουν αυτή τη δομή όπως και τις υπόλοιπες του προγράμματος αυτού 

βολεύονται με το Δ. Βέροιας. Απλά για λόγους ξεκάθαρα πολιτικούς θεωρώ εγώ, προτίμησαν να 

πάνε να επιλέξουν κάποια άλλη δομή. Αυτό πάλι είναι κάτι που θα πρέπει να κριθούν οι ίδιοι και 

όχι ο Δ. Βέροιας.  

Και συνεχίζω πάλι και λέω, εμείς από πλευράς μας θεωρούμε ότι υπάρχει μέχρι τελευταία 

στιγμή δυνατότητα σύγκλισης, αλλά η στάση μας είναι ξεκάθαρη.  

Θεωρούμε ότι οι λόγοι που προβάλουμε είναι αυτονόητοι και εύλογοι και πρέπει αυτή η 

σύμπραξη αυτόν που μπορεί να φέρει εις πέρας την αποστολή του επικεφαλής, τα πράγματα είναι 

ξεκάθαρα. 

Καραπαναγιωτίδης: Επειδή από τον Δήμαρχο είμαι μεγαλύτερος στην ηλικία και πιστεύω 

σε αυτόν τον τομέα πιο έμπειρος και έχω και καλή σχέση μαζί του, ας με ακούσει.  

Όταν βάζετε ένα στόχο δεν κάνετε δηλώσεις σαν αυτές που βγήκαν στον τύπο. Οι πολιτικοί 

πρέπει να ξέρουν ότι κάνουν υπομονή καμιά φορά δεν μιλάνε και πολύ. Όταν βάζουν ένα στόχο, 

από τη στιγμή εσείς έτσι όπως το λέτε δεν υπάρχει κανένα πρόβλημα με την Περιφέρεια, δεν είμαι 

συνήγορος της Περιφέρειας και δεν θέλω να πω περισσότερα, δεν έχει ανάγκη η Περιφέρεια ούτε η 

Αντιπεριφέρεια κάποιος να την υπερασπιστεί. Όταν μας βάζετε ένα τέτοιο στόχο δεν κάνετε 

δηλώσεις, αφήστε τι λένε τα Μ.Μ.Ε. Ψάχνουν για αίμα, θέλουν να πουν έτσι είπε ο κ. Βοργιαζίδης, 

έτσι είπε ο κ. Καλαϊτζίδης, αύριο ο κ. Τζιτζικώστας, δεν πρέπει να μπαίνουμε σε αυτά, θέλουν 

είδηση τα Μ.Μ.Ε. και λέω εγώ στον κ. Κορωνά: Ναι έχει οργάνωση ο Δ. Βέροιας αλλά ο 



νομοθέτης έδωσε τα προνοιακά όταν καταργήθηκε η νομαρχιακή αυτοδιοίκηση στις έδρες στους 

Δήμους που ήταν πρωτεύουσες των νομών όχι επειδή αυτοί δεν είχαν την δυνατότητα.  

Εγώ αν ήμουν δήμαρχος εκεί θα είχα οργανώσει το τμήμα μου θα το είχα κάνει και θα το 

έπαιρνα εγώ. Γιατί αυτή τη στιγμή συνωστίζεται όλος ο κόσμος στο Μακροχώρι, έρχονται από τη 

Νάουσα, έρχονται από την Αλεξάνδρεια και συνωστίζεται όλος ο κόσμος εκεί.  

Αλλά να σας πω και κάτι; Οι περισσότεροι αυτό λέγαμε παλιότερα όταν μας δίνανε 

αρμοδιότητες χωρίς πόρους δεν τα ήθελε κανένας ούτε και εμείς τα θέλουμε. Όταν έχεις καμιά 

φορά αυτό που λέμε, μπορεί να το λέμε ειρωνικά το καλαθάκι, τη σακούλα, μη μου τη λέτε τώρα. 

Όλοι θέλουν καμιά φορά να είναι στην πρώτη γραμμή για να βγουν και μια φωτογραφία ή να 

δώσουν και κάτι αύριο μεθαύριο ίσως και κάτι χρειαστεί.  

Εγώ αυτό που ξαναλέω είναι σε καμία περίπτωση κόντρα με την Περιφέρεια και είναι 

κόντρα όταν εμείς λέμε κάνουμε τη δουλειά μας, εσείς κάνετε τη δουλειά σας δεν μας ενδιαφέρει τι 

θα κάνετε εσείς, εμείς θα κάνουμε αυτό.  

Όταν όλοι οι φορείς θα πάνε με την Περιφέρεια να καταθέσουν μαζί μακάρι να μην είναι 

έτσι αλλά έτσι θα είναι αύριο μεθαύριο τι θα κάνουμε εμείς; Δεν είναι κόντρα με την Περιφέρεια; 

και το ξαναλέω δεν είμαι από αυτούς που λένε τι είναι το κέρδος, δηλ. τι είναι αυτό το πρόγραμμα; 

Θα αποκλείσουμε να πάρουμε και άλλα προγράμματα; Υπάρχει το ΕΣΠΑ, υπάρχει το ένα, υπάρχει 

το άλλο και όταν έρχεσαι σε κόντρα τι πιστεύεις ότι αύριο μεθαύριο θα σε ευνοήσουν;  Όχι δεν θα 

σε ευνοήσουν.  

Ευτυχώς ή δυστυχώς από την Περιφέρεια εξαρτώνται πολλά. Ένα πολιτικό πρόσωπο για 

ένα συγκεκριμένο πρόγραμμα δεν χαλάει τη σχέση του με κανένα ούτε με αυτούς που είναι στον 

ίδιο πολιτικό χώρο γιατί εκεί καμιά φορά είναι τα χειρότερα μαχαίρια, ούτε και με αυτούς που είναι 

στον αντίθετο πολιτικό χώρο.  

Άρα με την πολιτική πρέπει να ξέρεις να χειρίζεσαι κάποια πράγματα. Εγώ άποψή μου είναι 

θα ψηφίσω λευκό εδώ είμαι τα συμφέροντα του Δήμου βεβαίως τα βλέπω σε πρώτη φάση αλλά εγώ 

εύχομαι να μην επαληθευτώ, δηλ. κάποιος θα το υλοποιήσει το πρόγραμμα αλλά αυτή η κόντρα, 

κόντρα είναι δεν έπρεπε να είναι για μένα, δεν έπρεπε να ήταν είναι κόντρα. Μόνο αρνητικά 

αποτελέσματα θα έχει για το Δήμο που μπορεί και για την Περιφέρεια, είναι το αδύνατο σημείο ο 

Δήμος. Αυτό ήθελα να πω  και το ξαναλέω, ψηφίζουμε η παράταξη η δική μας λευκό. 

Μπέκης: Σε όλη αυτή τη συζήτηση ψιλοθίχτηκε, δεν ακούστηκε να το πω εγώ μία φορά 

ακόμα πιο καθαρά ένα πολιτικό ζήτημα που μου το έθεσε πριν από λίγο η κα Παπαδίνα.  

Αφού μας έφεραν πριν από τέσσερα πέντε χρόνια με αυτές τις πολιτικές τους σε αυτή την 

κατάσταση της ανέχειας, της εξαθλίωσης, της πείνας, τώρα έρχονται να μας δώσουν τη σακούλα, 

όντως γιατί σακούλα μπορεί να είναι αυτό που λέμε στη γλώσσα μας, στην παροιμία μας «θα σε 

κάψω Γιάννη να σε αλείψω για να γιάνει», αλλά δεν έχουμε δικαίωμα να το αρνηθούμε αυτό, γιατί 

ο κόσμος βρίσκεται στα όρια της επιβίωσης και μερικοί ακόμα πιο κάτω.  

Να πω το σημαντικό για τη σακούλα; Το σημαντικό για τη σακούλα φάνηκε στην Ομόνοια 

και στο Σύνταγμα πριν από ένα χρόνο, όταν κάποιοι παραγωγοί λαχανικών πήγαν και μοιράσανε 

δωρεάν τρόφιμα και εκεί σημειώθηκαν σκηνές και εικόνες που πράγματι έδειξαν σε όλο το 

μεγαλείο αυτή την εξαθλίωση. Δεν έχουμε δικαίωμα να το αρνηθούμε.  

Δεύτερο, πρακτικό τώρα, η γειτονιά ξέρει πολύ καλύτερα τις ανάγκες της από ότι τις ξέρει η 

κοινότητα. Η κοινότητα τις ξέρει πολύ καλύτερα από ότι ξέρει ο Δήμος και ο Δήμος τις ξέρει πολύ 

καλύτερα από ότι η νομαρχία και πάει λέγοντας.  

Σε τέτοια ζητήματα όσο μικρότερα είναι τα σύνολα, τόσο καλύτερα λειτουργεί και ο 

έλεγχος και η δουλειά που πρέπει να γίνει, τόσο καλύτερα λειτουργεί αυτό που λέμε άμεση 

δημοκρατία όταν μεγαλώνουν τα σύνολα υπάρχει δυσλειτουργία και η άμεση δημοκρατία γίνεται 

αντιπροσωπευτική πια και κάπου χάνονται τα πράγματα και δυσκολεύει ο έλεγχος. Αυτό είναι το 

σκεπτικό με το οποίο εμείς ψηφίζουμε την πρόταση, καθαρά σκεπτικό δημοκρατίας και 

λειτουργικότητας. 

Μαρκούλης: Εγώ τελικά δεν κατάλαβα για ποιο λόγο δεν χρειάζεται υπεράσπιση και η ίδια 

η Περιφέρεια ή η Αντιπεριφέρεια; Εγώ θα υπερασπιστώ και την Περιφέρεια και την 

Αντιπεριφέρεια. Υπό ποία έννοια θα την υπερασπιστώ;  



Καταρχάς για να μην ξεχνιόμαστε και δεν έχουν περάσει και πολλοί μήνες. Η 

Αντιπεριφέρεια και η Περιφέρεια ως προμετωπίδα στην προεκλογική περίοδο είχε το αντιμνημόνιο. 

Αντίθετα, η παρούσα δημοτική αρχή έλεγε ότι δεν μας ενδιαφέρει εμάς το μνημόνιο εμάς 

μας ενδιαφέρει η τοπική αυτοδιοίκηση. Όσον αφορά την πολιτική προσέγγιση που κάνει η 

Περιφέρεια ή η Αντιπεριφέρεια στο συγκεκριμένο ζήτημα. Νομίζω ότι πιο κοντά είναι η 

Περιφέρεια.  

Όσον αφορά τώρα εμάς, το Δ.Σ. καλείται να αποφασίσει τι; Αν θα κάνουμε κάτι μόνοι μας; 

Αν θα το κάνουμε μαζί με άλλους; Αν τελικά οι δομές που διαθέτει ο Δ.Βέροιας θα μπορέσουν να 

αξιοποιηθούν προς όφελος και άλλων; Αυτό είναι τελικά το ζητούμενο; Νομίζω ότι αυτό το οποίο 

θα πρέπει να πρυτανεύσει στην παρούσα φάση, είναι η λογική.  

Βέβαια δεν με άκουσαν παρά την προσπάθεια που έκανα προκειμένου να βρεθεί μια 

συμβιβαστική χρυσή τομή μεταξύ των δύο πλευρών και τελικά να καταλήξουμε σε μια κοινή 

προσπάθεια διαχείρισης αυτού του προγράμματος με τις δομές προφανώς που διαθέτει ο Δ.Βέροιας 

και δεν νομίζω ότι υπάρχει άνθρωπος θα αρνηθεί την ύπαρξη, την αξιοποίηση των δομών που 

υπάρχουν σε κάποιον Δήμο προς όφελος δικό του.  

Νομίζω ότι θα πρέπει να είναι κοινή η προσπάθεια, θα πρέπει να εμείνουμε, 

επαναπροσδιορίζω τη θέση μου, την πρότασή μου και λέω ότι θα πρέπει να γίνει προσπάθεια 

σύγκλισης, να γίνει κοινή συνεδρίαση να αναβληθεί επί του παρόντος το θέμα, να βρεθούμε σε 

κοινή συνεδρίαση το Π.Συμβούλιο και το Δ.Συμβούλιο και στη συνέχεια … εμείς θα το ζητήσουμε 

να αναβάλουμε τη συνεδρίαση και από εκεί και πέρα θα δούμε τι θα συζητήσουμε εκ νέου. 

Μελιόπουλος: Τους λόγους που απορρίπτουμε αυτή την κοινωνική σύμπραξη τους εξέθεσα 

στην πρωτομιλία.  

Στη δευτερομιλία θέλω να επαναλάβω το κάλεσμα που έκανα στην αρχή της συνεδρίασης 

που είπα ότι ως Λαϊκή Συσπείρωση απευθύνουμε κάλεσμα στους εργαζόμενους, στους άνεργους, 

στους μικρούς αγρότες να μην δεχτούν τα ψίχουλα της προηγούμενης και της τωρινής κυβέρνησης 

και πάνω σε αυτό θέλω να προσθέσω και να μην δεχτούν και τα ψίχουλα που τους δίνει ο Δήμος ως 

έκφραση κοινωνικού κράτους που με απύθμενη υποκρισία ειπώθηκε εδώ μέσα ότι τα ψίχουλα αυτά 

αποτελούν κοινωνικό κράτος.  

Όσον αφορά κ. Κορωνά που μιλήσατε για ψάρια, μια έκφραση…, η πολιτική που 

ακολουθείτε, όχι εσείς προσωπικά, παίρνει το ψάρι από το στόμα αυτού που δικαιωματικά του 

ανήκει και του δίνει το ψαροκόκαλο, γι’ αυτό είμαστε στον αντίποδα.  

Κε Μαυροκεφαλίδη εμείς δεν περιμένουμε τη Δευτέρα Παρουσία. Οι συγκεκριμένες 

προτάσεις, λέμε το εξής: Ας πούμε αντί αυτά που τους δίνετε, που τους τάζετε εσείς, κατοικίες για 

όλους, φαγητό για όλους, επίδομα ανεργίας, γι’ αυτά παλεύουμε, όχι αυτά τα ψίχουλα που εσείς 

διεκδικείτε και θέλετε να τους δώσετε. 

Μαυροκεφαλίδης: Δεν είπα αυτό κ. Μελιόπουλε. 

Πρόεδρος: Δεν πειράζει θα μιλήσετε δεύτερη φορά αν θέλετε να το διορθώσετε αν και δεν 

υπάρχει λόγος. Δεν υπάρχουν άλλες δευτερολογίες, μια λέξη θα ήθελα να προσθέσω εγώ: Αν 

κάνουμε μια υπόθεση εργασίας και βρεθεί ο Δήμος στην «πλεονεκτική» θέση να εγκριθεί γι’ αυτόν 

η πρωτοβουλία και να αναλάβει την πρωτοβουλία, ποιος μπορεί να διανοηθεί ότι μπορεί να 

σκέφτεται ποταπά κάποιος από εμάς ότι θα αφήσουμε κάποιους από έξω αν εγκριθεί από το Δήμο; 

Με την ίδια λογική δεν φαντάζομαι ποτέ και δεν διανοούμαι η Περιφέρεια ή ο οποιοσδήποτε ασκεί 

κάποια εξουσία σε αυτό τον τόπο θα σκεφτεί ότι ο Δ. Βέροιας επειδή προσπάθησε να αναλάβει το 

πρόγραμμα μόνος του αφήστε τον από έξω. Αν λειτουργεί αυτό το κράτος με αυτή τη λογική έχει 

σβήσει η Ελλάδα δεν υπάρχει μέλλον σε αυτή τη χώρα. Γι’ αυτό λοιπόν πιστεύω ότι αν κανείς έχει 

πειστεί ότι το πρόγραμμα πρέπει να το υποβάλουμε εμείς για όλα αυτά τα επιχειρήματα που 

αναφέρθηκαν το υποβάλουμε και όχι σε αντιπαράθεση με το Δήμο και βεβαίως δεν αγνοούμε τις 

ανάγκες του κάθε πολίτη, όπου και αν ανήκει σε όποιο διαμέρισμα και αν ανήκει, όπου και αν 

θέλετε… γιατί ειπώθηκε και αυτό ότι μπορεί να είναι πολιτικοί οι λόγοι, ότι μπορεί τόσο 

μικρόψυχα ότι καθορίζει τη στάση του με πολιτικά κριτήρια ή άλλου είδους.  

Κορωνάς: Πρόεδρε θεωρώ ότι το θέμα αναλύθηκε εκτενέστατα. Θέλω να πιστεύω ότι 

καταδείχθηκε η βούληση του Δήμου ότι δεν κάνει τη συγκεκριμένη ενέργεια από κάποιο καπρίτσιο 

ή για τη μαρκίζα αλλά το κάνει για ουσιαστικούς και πραγματικούς λόγους.  



Εγώ θα ήθελα να επαναλάβω τη έκκληση του κ.Λυκοστράτη ότι θα πρέπει όλοι να πάρουμε 

μια ομόφωνη απόφαση μεταξύ σκεπτικών αν θέλετε.  

Εμείς ως Δήμος δεσμευόμαστε ως την τελευταία στιγμή θα επιθυμούμε τη σύγκλιση με την 

Περιφέρεια προκειμένου να κατεβεί μια πρόταση για λόγους ομόνοιας όσον αφορά τη 

περιφερειακή ενότητα Ημαθίας.  

Παρόλ’ αυτά σε κάθε περίπτωση θεωρώ πως αν αυτό δεν ευοδώσει θα πρέπει ο Δήμος, η 

κοινωνική σύμπραξη που θα μετέχει ο Δήμος να είναι έτοιμη και αυτό το πράγμα για να είναι 

έτοιμο θα πρέπει να έχει απόφαση του Δ.Σ. Θέλω να έχετε στο μυαλό σας ότι εμείς μέχρι τις 13 

Φλεβάρη θα επιδιώξουμε να συγκλίνουμε οι δύο κοινωνικές συμπράξεις. Παρολ’ αυτά για να μην 

σας φέρουμε στο Δ. Συμβούλιο έκτακτα να πάρουμε μια απόφαση. Είναι μια συμμετοχή του Δήμου 

σε μια κοινωνική σύμπραξη στο κάτω-κάτω. 

Δήμαρχος: Πρόεδρε, δεν θέλω να πω κάτι άλλο, με κάλυψε ο κ.Κορωνάς. Μέχρι την 

τελευταία στιγμή εμείς θα προσπαθήσουμε για τη σύγκλιση. 

Πρόεδρος: Συμφωνείτε με την εισήγηση του Δημάρχου; 

Μέλη: Ναι. 

Αρνητική ψήφο έδωσε ο δημοτικός σύμβουλος Γ.Μελιόπουλος 

Λευκή ψήφο έδωσαν οι δημοτικοί σύμβουλοι Κ.Καραπαναγιωτίδης, Γ.Γουλτίδης, 

Μ.Σουμελίδης, Α.Μαρκούλης, Σ.Στουγιάννος. 

Οι δημοτικοί σύμβουλοι Α.Μαρκούλης, Σ.Στουγιάννος αποχωρούν από την αίθουσα 

συνεδριάσεων του Δ.Σ. 

Μαρκούλης: Πρόεδρε να κάνω μια δήλωση. Αποχωρούμε σε ένδειξη διαμαρτυρίας για την 

τακτική του προέδρου, όπως στη συνέχεια αποδείχτηκε ότι είχαμε δίκιο με την εν γένει 

συμπεριφορά σας.  

Ευχαριστούμε πολύ, εις το επανιδείν και ξέρουμε ότι χαίρεστε ιδιαίτερα όταν φεύγουμε, το 

ξέρουμε γιατί θα τελειώσετε πιο γρήγορα. 

Πρόεδρος: Δική σας αντίληψη. 

Δήμαρχος: Πρόεδρε, να μην κοροϊδευόμαστε εδώ λίγοι είμαστε, ο κ.Μαρκούλης μπορεί να 

πάει στον πελάτη του, εμείς σεβόμαστε και τα επαγγελματικά. Τα σεβόμαστε σαφώς αυτά, καθότι ο 

κ. Παπαδόπουλος τον περιμένει εδώ γιατί έχουν δικάσιμο αύριο. 

Το Δ.Σ. μετά από διαλογική συζήτηση αφού έλαβε υπόψη: 

1.- Το από 29-1-2015 εισηγητικό σημείωμα του Δημάρχου. 

2.- Την από 22-12-2014 πρόσκληση του Υπ.Εργασίας, Κοινωνικής Ασφάλισης & Πρόνοιας. 

3.- Τον υπ’ αριθ. 223/2014 Κανονισμό του Ευρωπαϊκού Κοινοβουλίου.  

4.- Την με αρ. πρωτ. 11634/271/10-4-2014 απόφαση του Υπ.Εργασίας, Κοινωνικής Ασφάλισης & 

Πρόνοιας. 

5.- Το αποτέλεσμα της ψηφοφορίας 

6.- Τις διατάξεις του άρθρου 65 του Ν. 3852/2010 (Πρόγραμμα Καλλικράτης), του άρθρου 96 του 

Ν.3463/2006, του Ν.3861/2010, του Π.Δ. 63/2005 και του Ν.4052/2012.  

 

Αποφασίζει κατά Πλειοψηφία 

 

Εγκρίνει καταρχήν τη συμμετοχή του Δ.Βέροιας σε Κοινωνική Σύμπραξη, στα πλαίσια 

υλοποίησης του Επιχειρησιακού Προγράμματος «Επισιτιστική και Βασική Υλική Συνδρομή για το 

Ταμείο Ευρωπαϊκής Βοήθειας για τους Απόρους (ΤΕΒΑ/FEAD)» για την προγραμματική περίοδο 

2014-2020. 

 

 

 

 

 

 

 

 



Η απόφαση έλαβε αύξ. αριθμό  24 / 2015 

.............................................................................................………................................. 

 Αφού εξαντλήθηκαν τα θέματα της ημερήσιας διάταξης λύθηκε η συνεδρίαση 

συντάχθηκε το πρακτικό αυτό και υπογράφηκε ως εξής: 

 

Ο ΠΡΟΕΔΡΟΣ Ο ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ 

 

 

Τηλέμαχος Χατζηαθανασίου 

 

 

Αθανάσιος Αποστολόπουλος 

ΤΑ  ΜΕΛΗ ΠΡΟΕΔΡΟΙ ΔΗΜΟΤΙΚΩΝ ΚΟΙΝΟΤΗΤΩΝ 

Α.  Λαζαρίδης  Ε. Γκόγκα  

Θ. Αγγελίνας     

Χ. Κούτρας     

Β. Παπαδόπουλος   ΠΡΟΕΔΡΟΙ & ΕΚΠΡΟΣΩΠΟΙ 

ΤΟΠΙΚΩΝ ΚΟΙΝΟΤΗΤΩΝ 
 

Α. Σιδηρόπουλος  Α. Βοργιαζίδου  

Δ. Κουλουριώτης  Χ. Σταφυλίδου  

Δ. Τραπεζανλής  Ι. Σιδηρόπουλος  

Θ. Κορωνάς  Η. Μπατσαράς  

Σ. Διαμάντης  Κ. Πιστοφίδης  

Γ. Σοφιανίδης  Σ. Λυκοστράτης  

Ν. Μωυσιάδης  Ι. Καραγιάννης  

Π. Τσαπαρόπουλος  Ν. Αγγέλου  

Β. Λυκοστράτης  Ε. Μοτσιόπουλος  

Γ. Κάκαρης     

Μ. Παπαϊωάννου     

Ι. Χειμώνας     

Λ. Ακριβόπουλος     

Σ. Ασλάνογλου     

Γ. Ορφανίδης     

Ε. Ιακωβίδου     

Χ. Γαϊτάνου     

Ν. Μαυροκεφαλίδης     

Α. Σιακαβάρας     

Θ. Τέτος     

Κ. Καραπαναγιωτίδης     

Ι. Κυρατλίδης     

Μ. Σουμελίδης     

Ν.  Τσιαμήτρος     

Ζ. Πατσίκας     

Α. Καγκελίδης     

Γ. Γουλτίδης  

Ακριβές απόσπασμα 

Βέροια 11 - 2 -2015 

Ο Δήμαρχος 

 

 
 

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΒΟΡΓΙΑΖΙΔΗΣ 

Ι. Παπαγιάννης 

Σ. Ελευθεριάδου 

Η. Τσιφλίδης 

Ν. Μπέκης 

Π. Παπαδίνα 

Α. Μαρκούλης 

Σ. Στουγιάννος 

Γ. Μελιόπουλος 

 

 

 

 

 



 

ΕΛΛΗΝΙΚΗ ΔΗΜΟΚΡΑΤΙΑ                                                    Βαθμός Ασφαλείας 

ΝΟΜΟΣ ΗΜΑΘΙΑΣ                        Βέροια     -    - 2015 

ΔΗΜΟΣ ΒΕΡΟΙΑΣ                                                              Αριθ. Πρωτ. Δ.Υ. 

ΔΙΕΥΘΥΝΣΗ : Διοικητικών Υπηρεσιών  

ΤΜΗΜΑ        : Υποστήριξης Συλλογικών Οργάνων                    

ΓΡΑΦΕΙΟ       : Δημοτικού Συμβουλίου                                       

Ταχ.    Δ/νση   : Μητροπόλεως 46 

Πληροφορίες  : Χ. Λιλιόπουλος                                               

Τηλέφωνο       : 2331350529                     

 FAX               : 2331350515                                      

 

 

ΘΕΜΑ: Αποστολή της αριθ. 24/2015 

              απόφασης   του    Δημοτικού  

              Συμβουλίου.  

 

Περίληψη απόφ. 

Έγκριση καταρχήν συμμετοχής του Δήμου σε Κοινωνική 

Σύμπραξη, στα πλαίσια υλοποίησης του Επιχειρησιακού 

Προγράμματος «Επισιτιστική και Βασική Υλική Συνδρομή 

για το Ταμείο Ευρωπαϊκής Βοήθειας για τους Απόρους 

(ΤΕΒΑ/FEAD)» για την προγραμματική περίοδο 2014-2020. 

 

 

ΣΧΕΤ : 

 

 

 Σας κοινοποιούμε  την αριθ. 24/2015 απόφαση του Δημοτικού Συμβουλίου  για να 

λάβετε γνώση και ανάλογη εφαρμογή. 

 

 

Ο Δήμαρχος 

 

 

 

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΒΟΡΓΙΑΖΙΔΗΣ 

 

 

Κοιν/ση 
1) Γρ. ΣΤ΄ 

2) Γρ. Η΄ 

 

 


